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Hitreje uresničevati zastavljene naloge 

nje 

Osnovne organizacije Z K morajo nemudoma obravnavati oceno stanja uresničevanja 
samoupravnih družbeno ekonomskih odnosov v občini Velenje 

Zavodnjah nad Šoštanjem je bila preteklo soboto in nedeljo šesta mala Napotnikova kolonija, ki jo 
velikega kiparja Ivana Napot 

ter podružnična osnovna šola Zavodnje. Letošnje kolonije so se udeležili učenci centralnih šol 
občine ter ene celjske osnovne š d e . Med učence pa je ta dva dni prišel tudi kipar Peter Jovanovč. 

Občinska konferenca ZKS 
Velenje je na svoji zadnji seji 
obravnavala uresničevanje sa-
moupravnih družbeno ekonom-
skih odnosov v stanovanjskem 
gospodarstvu. V tej zvezi je 
namenila posebno pozornost 
zagotavljanju pogojev za nadalj-
nji razvoj samoupravnih družbe-
noekonomskih odnosov v sta-
novanjskem gospodarstvu. O tej 
problematiki je nedavno tega 
razpravljal tudi komite občin-
ske konference ZK Velenje sku-
paj s predsedstvom občinskega 
sveta ZSS. 

Med razpravo so člani Občin-
ske konference ZK in gostje 
opozorili zlasti še na potrebo 
po hitrejšem uresničevanju za-
stavljenih nalog na področju 
stanovanjske gradnje v Šaleški 
dolini. Prevladalo je tudi mne-
nje, da je dobro prizadevanje 
občinske organizacije ZK, da se 
loti obravnave perečih vprašanj 

bosti odpraviti - potrebna so stanovanja 
zadnji seji Občinskega sveta ZSS Velenje so obravnavali stanovanjsko problematiko v naši občini in se dogovorili 

za temeljito javno razpravo o samoupravnih družbenoekonomskih odnosih v stanovanjskem gospodarstvu 

Občinski sindikalni svet si že 
rseskozi prizadeva, da bi stano-
unjska gradnja potekala nor-
nalno, pa vendar ni pravega 
ispeha. Prisotnih je vrsto ne-
isklajenih interesov, samo-
rpravno dogovarjanje na tem 
•odročju ni dovolj učinkovito, 
ttari načini delovanja in misel-
nosti so še vedno zakoreninje-
ta, načrtovanje ni dovolj cdovi-
o in pravočasno itd. To so 
lamo nekatere, a ne nove, ugo-
ovitve, ki po mnenju občinske-
ga sindikalnega sveta predstav-
ajo tudi v tem trenutku osnov-

ne vzroke, da se stanovanja 
prepočasi gradijo, da zaostaja 
srednjeročni načrt stanovanjske 
izgradnje, in da je rekordno 
število nerešenih prošenj za pri-
dobitev družbenega stanovanja. 

Bili pa bi neobjektivni, če bi 
trdili, da je t d i k o nerešenih 
stanovanjskih problemov samo 
v tem, ker izgradnja stanovanj 
kasni. Vzrok je tudi v tem, ker 
imamo v naši občini še vedno 
zelo ekstenzivno politiko zapo-
slovanja, vrsto je OZD, ki ne 
upoštevajo sprejetih resducij-

skih niti samoupravnega sporazu-
ma o minimalnih standardih pri 
zaposlovanju delavcev, ki nalaga 
OZD, da zagotovijo slehernemu 
na novo zaposlenemu delavcu 
minimalne kulturne in življen-
ske pogoje. 

Ugotavljali so tudi, da v ne-
katerih organizacijah združene-
ga dela kasnijo pri sprejemanju 
oziroma dopolnjevanju ustrez-
nih samoupravnih aktov, ki 
urejajo področje delitve stano-
vanj in stanovanjskih posojil. 
Neustrezna interna ureditev pa 
dostikrat povzroča nezadovolj-
stvo pri pričakovalcih družbe-
nih stanovanj oziroma stano-
vanjskih posojil. Dobra osnova 
za sprejem ustreznih sporazu-
mov oziroma pravilnikov za de-
litev stanovanj in stanovanjskih 
posojil je Družbeni dogovor o 
skupnih osnovah in merilih za 
delitev družbenih stanovanj in 
stanovanjskih posojil, katerega 
je večina OZD že sprejela. 

Občinski svet ZSS Velenje se 
je v celoti strinjal z oceno stanja 
na področju uresničevanja sa-
moupravnih družbenoekonom-
skih odnosov v stanovanjskem 
gospodarstvu v občini Velenje, 
katero sta predhodno že spreje-
la na skupni seji komite OK 
ZKS in predsedstvo OS ZSS 
Velenje. Člane sveta so tudi 
seznanili s stališči in sklepi 10. 

seje občinske konference ZKS 
Velenje, katero so v celoti pod-
pdi, saj predstavljajo dobro 
osnovo za hitrejše spreminjanje 
razmer na tem področju. 

Sindikat je nosilec javne raz-
prave o samoupravnih družbe-
noekonomskih odnosih v stano-
vanjskem gospodarstvu v občini 
Velenje, ki se je že začela v vseh 
SOZD, delovnih skupnostih in v 
krajevnih skupnostih. (Gradivo 
je bilo objavljeno v posebni 

prilogi Našega časa). 
Člani občinskega sindikal-

nega sveta so poudarili, da gra-
divo ne smemo obravnavati le for-
malno, ampak temeljite razpra-
va o preobrazbi samoupravnih 
družbenoekonomskih odnosov 
v stanovanjskem gospodarstvu. 
V smislu stališč, sldepov in pri-
poročil Skupščine SR Slovenije 
se moramo organizirati tudi v 
naši občini v cilju, da hitreje 
razrešujejo v bodoče vprašanja 
iz tega področja, ki so izrednega 
pomena za delavce - pričako-
valce stanovanj, kot tudi za 
ureditev razmer na tem podro-
čju v celotni občinski družbe-
nopolitični skupnosti. 

na področju stanovanjskega go-
spodarstva. Pravilna je po mne-
nju razpavljalcev tudi ugotovi-
tev iz gradiva, predloženega 10. 
seji OK ZK Velenje, da so prav 
vsi, zlasti pa še komunisti odgo-
vorni za položaj, kakršen je. 
Razpravljalci so še menili, da j e 
treba nadaljevati s stanovanjsko 
gradnjo po prednostnem redu. 

Med številnimi sklepi, ki jih 
je sprejela občinska konferenca 
ZK na svoji zadnji seji, velja 
omari ti posebej tistega, ki naro-
ča osnovnim organizacijam ZK, 
da nemudoma obravnavajo oce-
no stanja uresničevanja samo-
upravnih družbenoekonomskih 
odnosov v stanovanjskem go-
spodarstvu v naši občini, nada-

VISOKI D R Ž A V N I 
O D L I K O V A N J I 

Z A K O R U N A 
IN P O Ž A R N I K A 

Član predsedstva CK ZK Slo-
venije Lojze Briški je pred dnevi 
izročil red republike z brona-
stim vencem tovarišema Franju 
Korunu in Matevžu Požarniku, 
ki sta v preteklosti opravljala 
ddžnost i sekretarjev komitejev 
občinskih konferenc, ZKS v 
Velenju in Mozirju. 

Podelitve odlikovanj so se 
udeležili tudi Emil Roje in Bo-
jan Klemenčič, izvršna sekre-
tarja CK ZKS ter družbeno-
politični delavci širšega celjske-
ga območja. 

Ije ugotovitev, da moramo uve-
ljaviti preobrazbo družbeno-
ekonomskih odnosov v stano-
vanjskem gospodarstvu, da je 
treba zagotoviti kar n a j b d j 
smotrno organiziranost dejavni-
kov za izdelavo in pridobivanje 
prostorske in urbanistične do-
kumentacije ter da je treba 
izoblikovati usklajen program 
p r i d o b i v a n j a komunalno 
opremljenih zemljišč. Komuni-
stom v samoupravni interesni 
stanovanjski skupnosti pa je bi-
lo naročeno, da poiščejo vse 
možnosti za gradnjo novih sta-
novanjskih objektov, da bi tako 
čimprej zmanjšali velik stano-
vanjski primanjkljaj. 

PIONIRJI PO P O T E H 
Š T I R I N A J S T E 

Ob 35-letnici legoidarneg? po-
hoda Štirinajste divizije na Štajersko 
se bo nad 700 pioniijev in mladin-
cev naše občine vključilo v spomin-
ski pohod, ki se je začel 26. aprila v 
Suhoiju v Beli krajinLPonodne 
embleme bodo velenjski pioniiji pre-
jeli v ponedeljek 11. junija ob 10. 
uri na Paškem Kozjaku od slovenj-
graških pioniijev. Med pohodom bo-
do pioniiji in mladinci občine Vele-
nje pripravili pet partizanskih mitin-
gov, srečevali se bodo z borci narod-
noosvobodilne borbe, predstavniki 
družbenopolitičnih organizacij ter 
domačini iz krajevnih skupnosti, po 
katerih jih bo vodila po t Pohod, ki 
je razdeljen na sedem etap, bodo 
pioniiji zaključili 1 1 junija ob 10. 
uri na Smrekovcu. Večja sprejema 
pioniijev pohodnikov bosta v Rav-
nah v torek ob 9.30 dopoldne in 
popoldne ob 15. uri v Zavodnjah. 

Na zveznem zlato, 
na mednarodnem srebro 

V Celju je bil od 31. maja do 
3. junija 13. mladinski pevski 
festival, na katerem so nastopili 
na jbdjš i zbori iz vseh naših 
republik, pa tudi mladi pevd iz 
Avstrije, Bolgarije, ČSSR, Fin-
ske, Francije, Madžarske, P d j -
ske, Velike Britanije in Zvezne 
republike Nemčije in Italije. Na 
slavnostni otvoritvi festival sta 
pela tudi otroška pevska zbora 
z osnovne š d e Miha Pintar To-
ledo Vdenje in Anton Aškerc 
Vdenje kar je nedvomno lepo 
priznanje zboroma, ki jo vodita 
Pa vda Lipnik in Alenka Janič. 

Na zveznem tekmovanju dekli-
ških zborov, ki je bilo v petek 

popoldne v Narodnem domu v 
Celju, je nastopil tudi dekliški 
pevski zbor Gimnazije Velenje, 
ki ga vodita Danica Supovec in 
Ivan Marin. Zbor je na tem 
tekmovanju dobil zlato odličje 
in s tem pravico tekmovanja 
naslednji dan v konkurenci 
mednarodnih zborov. P d e g te-
ga je velenjski zbor v petek 
dobil tudi posebno nagrado 
Glasbene mladine Slovenije za 
na jbdjš i program in njegovo 
interpretacijo. 

Tudi na mednarodnem tek-
movanju so se velenjska dekleta 
izkazala, saj jih je posebna žirija 
nagradila za njihov nastop s 
srebrnim odličjem. 

S R E Č A N J E 
B R A T S K I H V R T C E V 

teh dneh slavijo svoj praznik občani in ddovni ljudje 
mislinjske dd ine v spomin na 2. junij leta 1944, ko so borci 
Zidanškove brigade pregnali sovražnika s Pohorja. Letošnje 
prazno vanje v občini Slovenj Gradec je z d o bogato, saj v teh 
dneh s priložnostnimi slovesnostmi izročajo namenu nove 
pridobiitve. O nekaterih pišemo na 4. strani. 

Slovesno praznovanje praznika bodo sklenili v n e d d j o ob 10. 
ari s svečano sejo občinske skupščine v Podgorju in z 
otvoritvijo preurejenega letališča ob 13.30 v Turiški vasi. 

V Velenju je bilo pretekli 
teden peto srečanje predstavni-
kov vzgojno varstvenih zavodov 
iz vseh jugoslovanskih republik 
in pokrajin. Poleg tega, da so 
izmenjali izkušnje na strokov-
nem področju, so predstavniki 
vseh vrtcev prisostvovali tudi 
Svečani seji, s katero so ddavd 
velenjskega vzgojno varstvenega 
zavoda proslavili 30. letnico de-
lovanja. Več o tem na strani 2. 

še Do konca tedna bo 
prevladovalo sončno in 
toplo vreme, le nevihte se 
bodo pojavljale nekoliko 
pogosteje. Trdnejšega dežja 

? ne bo. i' » i i 



Med strokovnim delom srečanja predstavnikov vzgojno varstve 
zavodov vseh republik in pokrajin 

Likovna razstava v galeriji 
kulturnega centra 

Osnovna šola Anton Aškerc Vele-
nje je organizirala zadnje dni maja 
likovno kolonijo. Učenci pobratene 
osnovne šole Bruno Ivanovič iz 
Splita ter učenci obeh šoštanjskih 
osnovnih šol, šole Štirinajste divizije 
in Miha Pintar Toledo, so risali 
motive iz naše občine ter kiparili v 
les. Svoje izdelke so po zaključku 
razstavili v galeriji Kulturnega cen-
tra. Razstavo so s priložnostnim 
kulturnim programom, ki so ga 
pripravili učenci osnovne šole 
Anton Aškerc, odprli v petek. O 
tem sodelovanju med obema šolama 
je ravnateljica osnovne šole Anton 

Aškerc Velenje med drugim dejala: 
„Vesela sem, da z našim sodelo-
vanjem krepimo bratstvo in enot-
nost med jugoslovanskimi narodi v 
mednarodnem letu otroka, ko bi 
morali še intenzivneje razmišljati 
kako razviti otroka v ustvarjalno, 
kritično in samostojno osebnost, 
foudarim naj, da je potrebno 
zavzeto reševati probleme in težave 
vseh otrok, kajti vsakega otroka ne 
spremlja materina uspavanka, pa 
tudi vsaka mladost ni sproščena in 
brez težav, zato naj bo leto otrok, 
leto dejanj za dobro otrok in 
vsakega posameznika." 

S E J E SIS 

P E T A S E J A Z B O R O V O B Č I N S K E 
S K U P N O S T I S O C I A L N E G A S K R B S T V A 

V četrtek, 14. junija bo s pričetkom ob 17. uri v skupščinski 
dvorani v Velenju 5. redna seja zbora uporabnikov in zbora izvajalcev 
občinske skupnosti socialnega skrbstva. Delegati bodo med drugim 
sklepali o pripravah na sprejem planov občinske skupnosti socialnega 
skrbstva za obdobje 1981 - 1985 in za obdobje 1980 - 1 9 9 5 , 
obravnavali analize družbenega načrta socialnega skrbstva v velenjski 
občini in republiki za obdobje 1976 - 8 0 . , nadalje spregovorili o 
gradnji prizidka k domu za varstvo odraslih v Velenju in obravnavali 
poročilo o prihodkih in odhodkih skupnosti za prvo trimesečje letos. 

Č E T R T A S E J A S K U P Š Č I N E I N T E R E S N E 
S T A N O V A N J S K E S K U P N O S T I 

Delegati samoupravne interesne stanovanjske skupnosti se bodo 
sešli v torek, 19. junija ob 17. î ri v sejni dvorani skupščine občine 
Velenje na četrto sejo. Na dnevnem redu imajo uresničevanje načrta 
stanovanjske graditve in obravnavo predloga rebalansa srednjeročnega 
načrta. Predvidoma bodo sprejeli tudi tehnične pogoje in normative 
za projektiranje stanovanjskih objektov in stanovanj družbeno 
usmerjene stanovanjske gradnje na območju občine Velenje, poleg 
tega pa obravnavali še nekatere druge pomembne zadeve, in na koncu 
spregovorili še o nalogah in rokih za prehod na ekonomske stanarine. 

Z A Z D A J Š E 
NI O M E J I T E V 

2e lansko leto smo v sušna 
obdobju vsi občutili, da 
Velenju in Šoštanju ni dovo 
količin pitne vode. V teh sušni 
dneh pa poraba pitne vode naglt 
narašča, saj je vodo dovoljeni 
uporabljati za zalivanje vrtcu 
zelenic, pranje avtomobilov i 
podobno. Ker pa takšna uporab 
pitne vode dolgo ne bo dovolji 
na, Komunalni center Velenje 
sedaj opozarja uporabnike, i 
pitno vodo koristijo racioni 
nejše. Vode ne trošite 
potrebe, preglejte, če vam 
puščajo pipe, wc kotlički 
podobno. Le tako bomo ' 
kljub neznatnim padavin 
uspeli zadovoljevati vse potroi 
ke pitne vode. 

O morebitnih omejitvah u| 
rabe vode bomo pravoias 
sporočili. 

KOMUNALNI CENTE 
VELENJ 

T U D I L E T O S PLES 
O B V O D I 

Čeprav so restavraciji ob nai 
jezeru šteti dnevi - kot pravijo 
je okolica vse prej kot urejen 
tudi na začetku te sezone vsaki 
zbere lepo število obiskovalcev. 

Še vedno namreč privlači igi 
za mini golf, svež zrak in osveži 
hlad po ubijajoči vsakdanji piip 
Nemalo zaslug za številen ol 
imajo seveda vokalno instrmu 
talne skupine, ki se menjujejo) 
mesec in privabijo na plesišče mi 
in ne več tako mlado. 

V tem mesecu se nam predstai 
pctorica iz Velenja -VIS „UTR£ 
in moramo priznati, da je nji) 
obsežen repertoar uspešnic z 
mačih in svetovnih lestvic „evei 
nov" zares prijetna paša za Ji 

, krog pvbyk£.„ ,, 

V Velenju je čudovito 

01. DELOVNO TEKMOVANJE KOVINARJEV - Občinski odbor 
sindikata delavcev kovinske industrije Velenje letos že tretjič 
zapovrstjo organizira delovno tekmovanje kovinaijev. Letošnje 
tekmovanje bo 16. junija 1979 v struijarstvu, orodjarstvu, 
rezkarstvu in treh zvrsteh varenja. Tekmovanja bodo potekala v 
delovnih prostorih Gorenje TGO, REK ESO in Rudarskem šolskem 
centru. Najboljši tekmovalci v posamezni panogi se bodo nato 
udeležili republiškega tekmovanja kovinaijev Slovenije. (Na sliki je 
tekmovalec v orodjarstvu na lanskoletnem delovnem tekmovanju.) 

JK 

Peto srečanje predstavnikov vrtcev iz vse Jugoslaviji 
3 0 let v z g o j n o vars tvenega z a v o d a V e l e n j e — p o m e m b e n jub i l e j p o č a s t i l i s s l avnos tno se jo , k a t e r e so se udeleži l i tud 

p reds t avn ik i v z g o j n o vars tven ih z a v o d o v vse Jugos lav i je 

O sodelovanju med obe-
ma šolama ter o obisku 
splitskih učencev v Velenju 
smo se pogovarjali s pred-
stavniki obeh šol. 

MIRA VIDEČNIK, pred-
sednica komisije za sodelo-
vanje med šolama: „Skoraj 
leto bo minilo, kar smo 
podpisali listino o pobrate-

Splita: „Sodelovanje med 
osnovnima šolama Bruno 
Ivanovič in Anton Aškerc je 
zelo uspešno. Kljub, temu, 
da smo se spoznali šele pred 
letom dni, smo že zelo dobri 
prijatelji. Izmenjujemo izku-
šnje na strokovnem področ-
ju, posebej pa je potrebno 
omeniti sodelovanje med na-
šimi učenci, ki je resnično 
enkratno. Naši so bili tukaj 
pozimi, sedaj smo se udele-
žili likovne kolonije, čez 
nekaj dni pa pridejo Velenj-
čani v Split. Takšno sodelo-
vanje doprinaša h krepitvi 
bratstva in enotnosti. Naši se 

v Velenju odlično počutijo. 
Otroci si hitro pridobe pri-
jatelje in to prijateljstvo je 
včasih tudi večno." 

SANDRA MARKETIC, 
učenka sedmega razreda 
osnovne šole Bruno Ivanovič 

to delamo prvič, da rišemo 
velenjske motive ter se spo-
znamo z otroki, pri katerih 
živimo. Menili smo, da bo-
mo imeli težave z jezikom, 
vendar vidim sedaj, je bila 
skrb odveč. Takoj smo se 
sporazumeli. V Velenju smo 
našli velike prijatelje, tako 
da sploh nismo čutili do-
motožja. Nasprotno žal nam 
je, da je teh deset dni tako 
hitro minilo. Sicer pa pri-
dejo naši novi prijatelji čez 
nekaj dni v Split, kjer jim 
bomo skušali vrniti gosto-
ljubnost, ki smo je deležni v 
Velenju." 

S U Z A N A SVALINA, 
učenka osnovne šole Bruno 
Ivanovič iz Splita: „V Vel-
enju sem preživela deset 
čudovitih dni in zelo mi je 
žal, da moram že domov v 
Split. Dobila sem mnogo 

prijateljev, s katerimi smo 
skupaj kiparili in risali v 
likovni koloniji in seveda 
prijateljico, pri kateri sem te 
dni stanovala. Vsi so bili 
izredno dobri. Navdušena 
sem tudi nad kipaijenjem v 
les, saj tega še nikoli nisem 
delala. Če bom le imela 
možnost bom v Velenje še 
prišla." 

Učenci osnovne šole Bru-
no Ivanovič iz Splita so 
odhajali iz Velenja polni 
lepih vtisov in solznih oči, 
saj so se morali posloviti od 
velikih prijateljev, ki so jih v 
teh dneh pridobili. Obljubili 
so jim, da jim bodo pisali, 
komaj pa čakajo, da jih ti 
obiščejo v Splitu. 

MIRA TAMŠE 

Za delavce velenjskega vzgojno 
varstvenega zavoda je bil prejšnji 
teden nadvse pomemben, saj so bili 
gostitelji 5. srečanja bratskiii vrtcev 
iz vse Jugoslavije Pred leti so se 
predstavniki šestih vzgojno varstve-
nih zavodov iz vseh jugoslovanskih 
republik dogovorili o medsebojnem 
sodelovanju. Kasneje sta se pridru-
žila še vrtca iz obeh avtonomnih 
pokrajin. Na teh srečanjih, ki so 
vsako leto v drugem kraju, sodelujejo 
predstavniki vzgojno varstvenih za-
vodov iz Vukovara, Cetinja, Ohrida, 
Peči, Sombora, Banja Luke, Šabca 
in Velenja. Poleg tega, da na ta 
način izmenjajo izkušnje na področ-
ju vzgoje in izobraževanja, pa se 
tako krepi tudi bratstvo in enotnost 
med jugoslovanskimi narodi. 

V Velenju so predstavnike vzgoj-
no varstvenih zavodov iz vse Jugo-
slavije nad vse prisrčno sprejeli 
prejšnji četrtek. Že isto popoldne so 
v prostorih knjižnice kulturnega 
centra odprli razstavo likovnih del 
predšolskih otrok iz vzgojno varst-
venih zavodov, ki sodelujejo na teh 
srečanjih. Naslednji dan so pripravili 
strokovna predavanja o likovni vzgo-
j i predšolskih otrok ter o družin-
skem varstvu, za kar so se gostje še 
posebej zanimali, saj je ta oblika 
predšolske vzgoje in varstva zanje 
povsem nova. 

Gostje so prisostvovali tudi slav-
nostni seji, ki so jo delavci vzgojno 
varstvenega zavoda Velenje posvetili 
30-letnici delovanja. Na seji so vodje 
delegacij pozdravili vse prisotne. 
Izmenjali so narodne noše ter se 
dogovorili za naslednje srečanje, ki 
bo prihodnje leto v Vukovaru in na 
katerem bodo podpisali tudi listino 
o pobratenju. 

Gostje iz vseh sodelujočih vrtcev 
so bili veseli, da so lahko prisostvo-
vali proslavi tako pomembnega 
jubileja, delavcem velenjskega vrtca 

nju med osnovno šolo Bruno 
Ivanovič iz Splita in Anton 
Aškerc iz Velenja. Za nami 
bo že leto dni izredno 
dobrega sodelovanja na pe-
dagoškem področju, sode-
lovanja v okviru mladinske 
in pionirske organizacije, 
kulturnem področju ter 
področju delovanja samo-
upravnih in sindikalnih orga-
nov. Letni program je bil 
obsežen, a smo ga kljub 
vsemu že skoraj v celoti 
realizirali. Pred nami je le še 
zadnja naloga. Od 17. do 27. 
junija bo letovalo v Splitu 
40 naših učencev. To bodo 
tisti učenci, ki so bili pozimi 
gostitelji učencev iz Splita. 
Program za prihodnje leto 
bomo sprejeli ob letošnjem 
občinskem prazniku, ko se 
bodo svečanosti udeležili 
tudi predstavniki osnovne 
šole Bruno Ivanovič iz Spli-
ta. 

V letu dni kar sodelujejo, 
se je spletlo med učenci, 
prav tako pa tudi, med 
družinami veliko prijatelj-
skih, bratskih in tovariških 
vezi." 

SONJA PROTI Č, učite-
ljica likovnega pouka iz 
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iz Splita: „V Velenje smo 
prišli, da kiparimo v lesu — 

pa so čestitali za dosežene uspehe. 
Prenesli so tudi pozdrave vseh 
delovnih ljudi svojih občin. Izrazili 
so zadovoljstvo, saj so na tem 
srečanju mnogo pridobili na stro-
kovnem področju, prav tako pa so 
spoznali mlado mesto Velenje, v 
katerem živi mnogo delavcev iz 
drugih republik. 

Vodja delegacije iz Vukovara 
Ružica Čeruvija je v svojem po-
zdravnem govoru med drugim de-
jala: „Vsem nam je zelo drago, da 
smo se zbrali v Velenju te dni, ko 
praznuje vaš vzgojno varstveni zavod 
tako pomemben jubilej kot je 
30-letnica delovanja. K vašim uspe-
hom vam iskreno čestitamo. Naše 
naloge so izredno pomembne. Otro-
kom je potrebno že v ranih otroških 
letih vliti socialistično zavest in 
prepričana sem, da vam je to uspelo, 
da so vaši nekdanji varovanci že tudi 
borci pri uresničevanju socialistič-
nih idej in pri nadaljnji izgradnji 
socializma v naši čudoviti republiki 
Jugoslaviji." 

O tridesetletnem delu je na 
svečani seji, ki so seje udeležili tudi 
predstavniki družbenopolitičnih 
organizacij in skupščine občine 
Velenje, spregovorila predsednica 
delavskega sveta vzgojno varstvenega 
zavoda Velenje Tanja Cater. Takole 
je dejala: ,.Danes je za naš vzgojno 
varstveni zavod Velenje izredno 
pomemben dan. Praznujemo tride-
setletnico obstoja in aktivnega dela 
zavoda. Še posebej veseli in zado-
voljni smo, da ste prav danes z nami 
naši dragi prijatelji iz pobratenih 
vrtcev iz vseh republik in pokrajin 
Jugoslavije." 

V nadaljevanju svojega govora je 
Tanja Čater označila tridesetletno 
delo. Vzgojno varstveni zavod Ve-
lenje izhaja iz doma igre in dela, ki 
ga je velenjski rudnik lignita usta-
novil v šolskem letu 1949/50. Ta 
dom je sprejel štirideset otrok. 
Velenjske žene pa so se vedno bolj 
množično zaposlovale in tako se je 
večala tudi potreba po varstvu 
otrok. Občinski ljudski odbor Šo-
štanj je 1952. leta ustanovil še en 
dom v Velenju, oba pa naslednje 
leto preimenoval v vrtec. V tem 
času so se zaposlile prve vzgojiteljice 
z enoletno vzgojiteljsko šolo. Leta 
1953 se je v vrtcu zaposlila prva 
vzgojiteljica z dokončano srednje-
šolsko izobrazbo. V šolskem letu 

dobitve so se nato še hitreje vrsf 
Zgrajena je bila enota Tinkari 
120 otrok, adaptirana sta bila v« 
Kekec in Rožle za 180 otn 
zgrajen je bil vrtec v Skalah za 
otrok, lani pa še vrtec Ciciban, 
svojem govoru je predsednica del 
skega sveta poudarila, da je l 
tako velik napredek možno dos 
le s premišljenim investiciji 
programom Skupnosti otroški 
varstva, ki je v ta namen združev 
poleg lastnih sredstev, tudi sredil 
samoprispevka in delno sredstva 
ostanka dohodka delovnih orgat 
acij. Posebej je omenila Staro vas, 
je z lastnimi sredstvi adaptirala vil 
Rožle ter Škale, ki so za izgradi 
vrtca namenile vsa razpolož 
sredstva. 

V tem trenutku zajema zai 
1.300 otrok od dveh do sedmih 
od 2300 otrok, ki živijo v Velei 
kar pomeni preko 50 odstotl 
zajetja predšolskih otrok. Po 
redne vzgojno varstvene dejavno 
izvaja zavod še varstvo otrok 
drugih družinah, kjer imajo t 
nutno zaposlenih 14 varuhinj s 
otroki, 80 urni program za otroke 
vseh krajevnih skupnosti, 120 i 
program male šole in obča 
prireditve za otroke, ki redno 
obiskujejo vrtca. 

Svoj govor pa je takole sklen 
„Vse to zmoremo le z veliko ml 
odgovornosti za vzgojo otrok, kil 
nam zaupani in z velikim oseta 
prizadevanjem vsakega zaposlen 
v našem zavodu. Ob letoštij 
mednarodnem letu otroka je to« 
Tito ponovno poudaril, da so oti 
naše največje bogastvo, ter ponoi 
opozori) na odgovornost vseh o< 
slih za ustvarjalno vzgojo m 
otrok in na razvijanje bratstva 
enotnosti prav med otroki Jugo 
vije. 

Vsi zaposleni v vrtcu Velenjt 
bomo vsak dan prizadevali, da bo 
te njegove misli uresničevali." 

MIRA TAJ 

Predsednica delavskega sveta 
Vzgojno varstvenega zavoda Ve-
lenje Tanja Čater 

ti. Leta 1963 so v nebotičniku 
pridobili prostore za štirideset 
otrok, dve leti kasneje pa še dva 
oddelka na osnovni šoli Gustav Šilih 
Velenje. Leta 1968 so adaptirali 
bivšo staro šolo (sedanjo Mojco) ter 
pridobili sto mest za varstvo pred-
šolskih otrok. Leta 1970 so zgradili 
prvi večji vrtec Najdihojco. Na novo 
so lahko sprejeli dvesto otrok. 
Uredili pa so tudi centralno kuhinjo 
za 350 obrokov hrane. Leta 1973 so 
dobili zopet nov sodoben objekt 
Vrtiljak za 140 predšolskih otrok, 
vanj pa so sprejeli tudi prvih dvajset 
dojenčkov. Leta 1975 so odprli 
vrtec v Pesju. Ob vseh vrtcih so 
pričeli v tem. letu z urejanjem 
funkcionalnih otroških igrišč. Pri-

1955/56 so ustanovili vrtec Kekec v 
katerem je bilo takrat 80 otrok. 
Takrat so z udarniškim delom v 
neposredni bližini vrtca uredili novo 
otroško igrišče. Po letu 1963 so se 
začele kapacitete vrtca naglo dviga-
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Kmalu v novih prostorih ^ 
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G o r e n j e - Dos le j v s k r o m n i h d e l o v n i h p o g o j i h d o b r i p r o i z v o d n i d o s e ž k i 
h — 
Dogoletno uspešno sodelovanje 
lehnoservisa iz Ptuja in Tovar-
ne gospodinjske opreme Gore-
nje iz Velenja je pred nedavnim 
»rivedlo do združitve obeh 
artneijev, iz katere je oktobra 
eta 1978 nastala temeljna orga-
lizacija združenega dela Elek-
ronika TGO Gorenje s sedežem 
r Ptuju. V času dosedanjega 
»bratovanja je tozd Elektronika 
rasel v eno največjih temeljnih 
iganizacij na območju občine 
tu j , poseben pomen tega indu-
trijskega objekta pa je v tem, 
ta je ponudil možnost zaposlit-

predvsem velikemu številu 
nezaposlenih žena, ki jih je 

0 razmeroma veliko in ki tu 
iejo zaposlitev tudi danes, 

žnosti zaposlitve pa se bodo 
e povečale z gradnjo novih 
oslovnih prostorov in poveča-
jem proizvodnje, kar načrtuje-
D že v najkrajšem času. O 
tresničevanju načrtovanih raz-
ojnih poti in o postavljanju 
ovih ciljev je pripovedoval 
odja tozd Elektronika TGO 
Jorenje v Ptuju Alojz Ganza: 

„Ob ustanovitvi naše temelj-
e organizacije smo si zastavili 
iden in dokaj napet razvojni 
rogram, ki ga izpolnjujemo 
ahvaljujoč požrtvovalnemu de-

lu vseh zaposlenih in vsestranski 
tokovni in drugi pomoči to-
iame Gorenje iz Velenja. Pro-
ram naše proizvodnje je sestav-
en iz dveh sklopov: prvega 
redstavlja izdelovanje črno 
ilih televizoijev, drugega pa 
znovrstna birotehnična opre-

ta oziroma fotokopirna tehni-
L Že prej smo pomagali pri 
oizvodnji televizorjev, vendar 
s posameznimi sklopi, sedaj 

1 izdelujemo kompletne črno 
le televizijske sprejemnike, 
irotehniko smo vključili v naš 
roizvodni program leta 1969 
i danes smo edini proizvajalec 
opirnih aparatov na jugoslo-
mskem tržišču. Ocenjujemo, 
a je naša vključitev v veliko 
ružino Gorenje uspešna, saj 
pusti naše proizvodne trakove 
TO do 300 televizorjev dnevno 

približno 1800 raznih kopir-
h aparatov in druge biro 

Ipreme na leto. Ob vsem tem 
pa je posebej pomembno po-
dariti, da take proizvodne 
szultate dosegamo v sila 

kromnih pogojih v vsestransko 
eprimernih prostorih. Že od 
sega začetka delamo v najem-
iških prostorih Kmetijskega 

kombinata Ptuj tozd Avtoser-
vis, ki pa so za naše potrebe 
mnogo premajhni. Število de-
lavcev tozda Elektronika je od 
začetnih 150 narastlo na 197, 
kolikor nas je danes. Naša 
največja želja so torej novi 

Vodja Tozd Elektronika Ptuj 
Alojz Ganza 

delovni prostori in kmalu se bo 
začela uresničevati." 

Prav sedaj stoji temeljna 
organizacija Elektronika pred 
pomembno razvojno prelomni-
co. V teh dneh bo namreč 
stekla gradnja težko pričako-
vanih novih prostorov, ki naj bi 
jih dogradili predvidoma maja 
prihodnjega leta. 

„Ta čas se vneto trudimo, da bi z 
deli čimprej začeli tako, kot smo 
načrtovali. Se vedno imamo težave z 
najemanjem kreditov, toda kljub 
temu bodo te dni stekla pripravljal-
na dela za objekt, ki bo pomenil 
izjemno pridobitev za celotno ptuj-
sko območje," je nadaljeval Alojz 
Ganza. „Novi prostori, kamor bomo 
preselili celotno našo proizvodnjo in 
kjer bo tudi dovolj skladišč, ki j ih 
sedaj nimamo, bodo merili približno 
4000 kvadratnih metrov, njegova 
predračunska vrednost pa znaša 
100.000.000 dinarjev. O občutnem 
izboljšanju delovnih pogojev, ki jih 
bomo imeli v novih prostorih, 
gotovo ni potrebno izgubljati besed. 
S tem bomo imeli možnost tudi 
siljenja delovnega programa in pove-
čanja proizvodnje. V novih proiz-
vodnih prostorih bo seveda tudi 
povsem nova sodobna tehnologija. 
Ob vsem tem bi v naslednjem 
razvojnem obdobju število zapo-
slenih poskočilo na blizu 1000. 
Glede na dosedanje rezultate, ki 
smo jih dosegli skupaj z Gorenjem 
ocenjujemo, da bomo taka razvojna 
hotenja uspeli uresničiti," zaključu-
je vodja tozd Elektronika TGO 
Gorenje v Ptuju Alojz Ganza. 

Delavci te temeljne organizacije, 
ki je po starostni strukturi zaposle-
nih razmeroma mlada in v kateri 
dela skoraj 200 žensk, dosegajo 
kvalitetne rezultate tudi pri razvi-
janju in utrjevanju samoupravnih 
procesov v svoji delovni sredini. Vse 
družbeno politične organizacije v 
celoti izpolnjujejo pestro sestavljene 
delovne programe, zlasti pomembno 
vlogo pa so odigrale ob združitvi s 
tovarno Gorenje. Posebej spodbud-
no pa je kot ocenjujejo to, da je na 
vseh področjih vse bolj čutiti mlade. 
Pa tudi kilometri med Ptujem in 
Velenjem jim pri tem ne predstav-
ljajo nikakršne ovire, saj se po 
ustaljenih kanalih informiranja red-
no pretakajo nadvse koristne in 
pomembne informacije v obe smeri, 
pravijo v temeljni organizaciji Elek-
tronika Ptuj Tovarne gospodinjske 
opreme Gorenje Velenje. 

J. Krajnc 
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Tovarna Dom 101 je bila zastavljena kot razvojna tovarna. Dosedanja enoletna proizvodnja je pokazala 
v tehničnem smislu vzpodbudne rezultate 

Industrializacija gradbeništva 
Slabši poslovni rezultati v letošnjem prvem četrtletju — Doslej so se širili preveč ekstenzivno — Bolj slediti dosežkom 

gradbeništva v svetu - Z Vemont izdelki osvojili jugoslovanski trg. 

V Velenjskem Vegradu so v 
letošnjem prvem četrtletju 
ustvarili za 117 335 071 dinar-
jev celotnega prihodka in tako 
plan realizirali le nekaj več kot 
81 odstotno. Omeniti pa je 
potrebno, da so rastla porablje-
na sredstva za 3,5 odstotka 
počasneje kot celotni prihodek. 
Dohodek delovne organizacije 
so realizirali 87,7 odstotno, 
osebne dohodke pa 90 odstot-
no in so rastli torej hitreje kot 
dohodek. Planirali so, da bodo 
v prvem četrtletju ustvarili 131 
980 dinarjev ostanka dohodka, 
s pospešeno amortizacijo pa 
celo 385 890 dinarjev. Ustvar-
jen je bil mnogo nižji, saj so 
dosegli s pospešeno amorti-
zacijo samo 1 637 762 dinarjev; 
Kljub vsemu pa so skladi višji 
od planiranih, letošnji rezultati 
pa mnogo višji od lanskih. 

Zahteven plan 
Kljub slabšim poslovnim re-

zultatom v letošnjem prvem 
četrtletju pa v delovni organi-
zaciji menijo, da bodo zadani 
plan do konca leta realizirali. 
Prvi trije meseci so pogosto 
kritični, pravijo. Še vedno so 
namreč v veliki meri odvisni od 
sezone. Zelo velik izpad pa 
imajo v sektorju Velenje, kjer 
stanovanjska gradnja zaostaja. 
Tako so imeli v prvem četrt-
letju mnogo mehanizacije neiz-
koriščene. 

Za letošnje leto so v delovni 
organizaciji Vegrad Velenje pla-
nirali za 1 350 000 000 bruto 
proizvodnje, kar je za 19 
odstotkov več kot lani. Celotni 
prihodek delovne organizacije 
naj bi znašal 1 372 000 000 
dinarjev in je večji skoraj za 
četrtino. 

Zastavljeni plan je izredno 
zahteven, vendar uresničljiv. Da 
pa ga bodo lahko realizirali 
bodo morali dobiti manjkajoča 
dela, izpolniti sistem nagraje-
vanja po delu, se še bolj 
stabilizacijsko obnašati, posta-
viti jasne cilje za nadaljnji 
razvoj, se bolj povezati med 
tozdi, rešiti problematiko DOM 
101 ter nekatere druge težave v 
delovni organizaciji. 

Velika pozornost 
razvojnemu načrtu 

Izredno veliko pozornost po-
svečajo v Vegradu izdelavi raz-
vojnega načrta delovne organi-
zacije. Že ob koncu lanskega 
leta so izdelali programska 
merila nadaljnega razvoja te 
delovne organizacije. V občini 
Velenje primanjkuje fizične de-
lovne sile. V Vegradu menijo, 
da so se doslej širili preveč 
ekstenzivno. Dohodek so po-
večevali- s prekomernim zapo-
slovanjem. Produktivnost pa je 
bila nizka. .To .je. trenutno sicer 

prinašalo povečanje dohodka, 
vendar ob tem tudi velike 
probleme. V prihodnje bodo 
več pozornosti polagali boljši 
opremljenosti gradbene dejav-
nosti, pri čemer bodo udeležbo 
živega dela zmanjšali ter izgrad-
nji industrijskih kapacitet za 
cele sisteme. Dohodek želijo 
povečati tudi s prodajo strokov-
nega dela (projektiranje, izdelo-
vanje tehničnih načrtov. . ) . Za 
vse to imajo v delovni organi-
zaciji dobro podlago, saj zapo-
slujejo 63 delavcev z visoko in 
višjo izobrazbo ter kar 236 
tehnikov. Kot je poudaril po-
močnik direktorja Venčeslav 
Svoljšak, bodo poskušali spod-
buditi strokovni kader, da bi 
več delal na razvojno razisko-
valnem področju. Bolj pa bodo 
skušali slediti tudi dosežkom 
gradbeništva v svetu. 

Reorganizacija 
vodstva 

Da bi zastavljene cilje čim 
uspešneje uresničevali,so v delni 
reorganizaciji vodenja delovne 
organizacije. Formirali bodo 
kolektivni poslovodni organ ter 
sektor Razvoj, projektiranje in 
investicije. Ta služba naj bi bila 
glavni nosilec tehničnega razvo-
ja v delovni organizaciji. 

Razvojno raziskovalno delo 
bodo poskušali organizirati 

tako, da bi v to delo vključili 
kar največ zaposlenih, torej 
tudi tiste strokovne delavce, ki 
profesionalno ne bodo delali v 
teh službah. Zaradi tega bodo 
razvojno raziskovalno dejavnost 
organizirali v obliki posameznih 
razvojnih projektov, ki bodo 
sestavljeni iz smiselno poveza-
nih raziskovalnih nalog. Izva-
jalci teh projektov ne bodo le 
delavci v razvoju temveč tudi 
ostali. 
Razvojni projekt DOM 101 
že teče. Tovarna je bila zastav-
ljena kot razvojna tovarna, ki v 
prvi fazi ne prinaša ekonomskih 
rezultatov. V tej tovarni naj bi 
se v nekaj letih izvršil ves 
aplikativni razvoj pri uporabi 
celic za različne gradnje. Za 
tem pa predvidevajo izgradnjo 
večjih ekonomskih tovarn blizu 
večjih centrov. Dosedanja eno-
letna proizvodnja je pokazala v 
tehničnem smislu vzpodbudne 
rezultate, saj je bilo zgrajenih že 
12 objektov. Prepričani so, da 
bodo, ko bodo ta projekt 
zaključili, hitrejši in tehnično 
boljši gradbeniki. Pomočnik 
direktoija Venčeslav Svoljšak 
pa je med drugim dejal tudi: 
„Žal je v Velenju včasih pre-
malo posluha za te dosežke.-
Več ga je drugje. Tako bo 
verjetno prej postavljen poiz-
kusni stanovanjski objekt v 
Ljubljani kot v Velenju." 

Gradbeništvo želijo kar naj-
bolj industrializitati. Tako bodo 
povečevali proizvodnjo v indu-
strijskih tozdih ter postopoma 
zniževali klasično gradbeništvo, 
predvsem v zunanjih sektorjih, 
kjer bodo zgradili industrijske 
objekte. Tako že razmišljajo o 
gradnji Vemont tovarne v Šima-
novcih pri Beogradu, kjer so 
tudi možnosti za postavitev 
tovarne DOM 101. Vl jub l j an i 
bodo postavili tovarno za finali-
zacijo prostorskih elementov 
ter okrepili zaključna dela. 
Predvidevajo, da bi do konca 
leta 1985 zgradili industrijske 
kapacitete po vsej Jugoslaviji. 

Z Vemont izdelki je Vegrad 
osvojil celotni jugoslovanski trg, 
delali pa so tudi že v inozem-
stvu. Ker pa v Velenju ni dovolj 
delovne sile, pa tudi dolg 
transport teh izdelkov ni renta-
bilen, so se odločili za izgradnjo 
več tovarn na osnovi poslovno 
tehničnega sodelovanja. Tako 
so že lani zgradili tovarno v 
Loznici, v gradnji pa sta še 
tovarni v Veliki Kladuši in v 
Gnilanjah. Vegrad bo za te 
tovarne raziskoval trg ter te 
programe naprej razvijal. 

Prizadevajo si tudi,, da bi 
poiskali primeren program za 
tozd Lesno, saj ta razviti lesni 
industriji v naši republiki renič-
no ne more konkurirati. 

MIRA TAMŠE 

Gradnja zidu napreduje 
V naselju Šalek Gorica, kjer je prišlo do zdrsnitve pobočja, gradijo oporni zid — 

Prispevki zaradi odstopanja od načrtov. 

Na straneh našega tednika 
smo že večkrat poročali o 
problemih, ki jih je povzročilo 
odstopanje od predvidenih 
gradbenih projektov hiš tipa 
Terasa I v zazidavi Šalek Gori-
ca. Zaradi tega je prišlo do 
zdrsnitve pobočja nad Splitsko 
ulico, kar je pomenilo seveda 
veliko nevarnost, potrebno čim-
prejšnje sanacije. Zaradi težav z 
osmimi investitorji, ki so last-
niki teh hiš, in zaradi nujnosti 
čimprejšnjega popravila, je pri-
šlo do izvršbe. Celjski Nivo je v 
začetku maja začel z gradnjo 
opornega zidu, kot ednine mož-
ne oblike sanacije pobočja nad 
hišami, katerih gradnjo je prej 
ustavil že republiški gradbeni 
inšpektor. Osem investitoijev 
spodnjih teras je od načrtov 
zavestno odstopilo s tem, da so 
namesto betonskega spodnjega 
zidu gradili z opeko in tako 
pridobili podkletitev ter okna. 
Drsenje pobočja je bilo zato 
potrebno preprečiti z gradnjo 
opornega zidu iz armiranih 
betonskih kašt. Ta zid gradijo 
po načrtih • Projekt inženiringa 

iz Ljubljane, smernice za grad-
njo pa je izdelal Zavod za 
raziskavo materiala in kon-
strukcij Ljubljana. 

Po mnenju strokovnjakov je 
gradnja opornega zidu stekla v 
zadnjem času in sedaj uspešno 
napreduje, čeprav nekateri in-
vestitorji še vedno ovirajo delo 

z neodgovornim ravnanjem. 
Vsi, ki so odstopali od načrto-
vane gradnje, bodo morali pri-
spevati svoj delež za sanacijo 
pobočja. Gradnja zidu, ki bo 
dolg 230 metrov in visok 5 do 8 
metrov, bo končana predvi-
doma čez mesec dni. 

J. K. 

Zid bo preprečil drsenje zemeljskega pobočja 
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V tovarni pohištva Pameče bodo jutri izročili namenu nove sodobne proizvodne in 
skladiščne prostore — Povečanje sedanjega proizvodnega programa in uvedba novega 

V teh dneh, ko v občini Slovenj 
Gradec z mnogimi slovesnostmi obe-
ležujejo svoj občinski praznik, smo 
obiskali tudi Lesno Slovenj Gradec 
- tozd Tovarna pohištva Pameče. 
Tudi v tem kolektivu so se na 
letošnji občinski praznik pripravili 
nadvse marljivo, saj so bogatejši za 
nove sodobne proizvodne prostore, 
ki jih bodo simbolično odprli jutri 
dopoldne bo 10. uri. 

Leta 1974 so se odločili za novo 
naložbo, ki je ustalila njihov proiz-
vodni program. V novih proizvodnih 
prostorih, ki so skupaj s prostori za 
skladišče merili približno 2000 
kvadratnih metrov, so začeli proiz-
vodnjo furniranih stenskih oblog, 
vratnih oblog, furniranih suhomon-
tažnih podbojev in fmaliziianih ro-

lo-omaric. Zaradi vse večjega po-
vpraševanja po teh izdelkih, so se na 
podlagi dobrih rezultatov v letu 
1978 odločili za novo naložbo, ki 
j im je omogočila povečanje že 
obstoječega proizvodnega programa 
in uvedbo proizvodnje ploskovnega 
pohištva v najrazličnejših izvedbah 
(enako velja za obloge in podboje) 
površinske obdelave. Načrtujejo, da 
bodo s tem realizacijo od lanskih 
140 milijonov povečali v letošnjem 
letu na 300 milijonov dinarjev, števi-
lo zaposlenih pa od 200 na 320 
delavcev. • 

Z gradnjo so začeli sredi lanskega 
leta in v januarju letos so že začeli 
poskusno obratovati S to izredno 
pomembno naložbo za nadaljnji raz-
voj njihove temeljne organizacije 

združenega dela so pridobili 7500 
kvadratnih metrov proizvodnih in 
skladiščnih površin. Ob tem seveda 
ni treba posebej poudaijati, da so v 
novih objektih veliko boljši delovni 
pogoji, kar vpliva na boljše poslo-
vanje in na nadaljnje povečanje izvo-
za. 

Po besedah direktorja Bena Kar-
neria bodo letos predvidoma naredi-
li 600 tisoč kvadratnih metrov fur-
niranih stenskih in stropnih oblog, 80 
tisoč kosov furniranih suhomontaž-
nih vratnih podbojev, 40. tisoč ko-
sov Analiziranih rolo-omaric ter 30 
tisoč kvadratnih metrov ploskovne-
ga pohištva. Vrednost objektov, ki 
jih bodo jutri dopoldne slovesno 
odprli, znaša 110 milijonov dinarjev. 

B. V. 

Temeljni kamen za novo tovarno 
Zaposleni v tovarni usnja Slovenj Gradec — tozd NTU so v počastitev praznika 
siovenjgraške občine položili temeljni kamen za nov proizvodni objekt — Se večja 

proizvodnja in boljši delovni pogoji 

Zaposieru v deiovni organizaciji 
G o r e n j e - F e c r o Slovenj Gradec bo-
do proslavili letošnji praznik občine 
Slovenj Gradec s p o m e m b n o delov-
no zmago. Danes dopoldne bodo 
med manjšo s iovesnot jo izročili na-
menu nove proizvodne pros tore za 
pro izvodnjo nerjaveče mlekarske 
op reme in za razširitev obstoječega 
programa klavniške opreme. V no-
vih prostorih, ki obsegajo 2000 kva-
dratnih metrov površine, delno že 
teče proizvodnja , tako, da so tudi že 
prvi izdelki - hla.lilci mleka za 
zbiralnike m e d t e m že na trgu. 

Kot je povedal namestnik direk-
tor ja delovne organiz;u lje, Mirko 

Tovšak, so p ro izvodmo miekarsKe 
opreme začeli uvajati skupa j z raz-
vojno s lužbo sozda Gorenje in pred-
videvalo, da bodo na zače tku izdela-
li 600 hladilcev na leto. V Fecru so 
se odločili , da bodo izdelovali hla-
dilce s p ros to rn ino 350 do 1200 
litrov - tore j tak»r.e, ki v glavnem 
zadošča jo našim zbiralnikom, večje 
pa n a j bi izdelovati v sodelovanju z 
neko n izozemsko u r o . 

V Fecru tudi nač r tu j e jo , da b o d o 
že nas lednje l e to ivoj program iz-
popolnili s p ro izvodnjo molznih 
strojev, ki n a j bi zamenjali proizvod-
n j o kos. Zanj so se odločili , ker so 
pri nas tri tovarne za izdelavo kos, 

kar pa je za današnjo porabo pa 
Za to so se proizvajalke kos 
sabo dogovonle , da bodo v F 
opus iih to proizvodnjo in a 
p ro izvodnjo molznih strojev. 

V novih proizvodnih prostai 
že de lno stekla proizvodnja, vc 
pa na j bi predvidoma do septea 
k o n a j bi tudi dobili vso potn 
o p r e m o iz uvoza. 

Seveda bo novu pridobite« 
gočila tudi posodobitev pi ij 
nje, z novim o o ; « t o m pa *ovf 
pridobili tudi sodobno jediisu 
del novih upravnih prostorov. 

Ena izmed dvoran, ki jih bodo jutri predali namenu 

Boljše poslovanje - večji izvoz 

Zaposleni v tozd N T U Tovarne 
usnja Slovenj Gradec so se v petek, 
1. junija zbrali na priložnostni slo-
vesnosti pred tovarno, med katero 
sta predsednik delavskega sveta 
tozda, Vinko Areh in predstavnik 
mladinske organizacije v tem kolek-
tivu, Janez Eijavec položila temeljni 
kamen za novo proizvodno tovarna 
Ob pričetku gradnje novega objekta 

je na slovesnosti, s katero so se v 
tem kolektivu obenem vključili v 
praznovanje jubilejev naše partije, 
revolucionarnih sindikatov ter praz-
nika občine Slovenj Gradec, sprego-
voril direktor tozda N T U Jože Grah.-

..Prispevek delavcev tovarne usnja 
ob teh jubilejnih praznovanjih bo 
gotovo v tem,' je med drugim dejal 
Jože Grah, „da bomo s hitrejšim 
razvojem in dobrim gospodarjenjem 
prispevali k nadaljnjemu razvoju šir-
še družbene skupnosti." 

Nova naložba velja 55 milijonov 
dinaijev, zanjo pa so se odločili na 
podlagi dobrih rezultatov v temeljni, 
kakor v celotni delovni organizaciji 
Ob tem je treba tudi povedati, da so 
pred slabim letom na podobni slo-
vesnosti delavci tozda N T U položili 
temeljni kamen za proizvodni 
objekt poliuretanskih izdelkov v ka-
terem je medtem že tudi stekla 
proizvodnja. 

T. zgraditvijo nove proizvodne 
dvorane bodo pridobili kar 3000 
kvadratnih metrov sodobnih proiz-
vodnih in pomožnih prostorov za 
razširitev proizvodnje gumirane ži-
me. Z izgradnjo novega objekta se 
bo proizvodnja gumirane žime pove-
čala kar za 500 ton na leto, proiz-
vodnja kalupiranih poliuretanov za 
450 ton, proizvodnja integralne pe-
ne in naslonjal za glavo pa kar za 
300.000 izdelkov. 

Nov objekt bo delavcem N T U 
seveda zagotovil tudi boljše delovne 
pogoje, urejenost sanitarnih in dru-
gih pomožnih prostorov — skratka, 
vse ugodnosti, ki jih delavcem v 
preteklosti niso mogli nuditi 

Po besedah Jožeta Graha pa bo 
nova naložba omogočila tudi pove-
čanje prihodka in dohodka ter sta-
bilnejši kos kruha za slehernega de-
lavca. 

V preteklem letu so v tozd N T U 
dosegli okrog 200 milijonov dinaijev 
prihodka, letos pa načrtujejo, da se 

i Letošnji praznik zelo bogat 
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Ob občinskem prazniku misiinjske doline smo se pogovarjali s predsednikom 
izvršnega sveta Skupščine občine Slovenj Gradec Maksem Vončinom in 
podpredsednikom izvršnega sveta ter načelnikom za gospodarstvo Zdenkom 

Vavpotičem 

Že od 25. maja se v občini 
Slovenj Gradec vrstijo prireditve 
v počastitev letošnjega občinske-
ga praznika, katere bodo sklenili 
v nedeljo, 10. junija s svečano 
sejo občinske skupščine v kra-
jevni skupnosti Podgoije ter z 
otvoritvijo preurejenega letališča 
v Turiški vasi. Letošnji praznik 
občine Slovenj Gradec je doslej 
gotovo najbogatejši po pridobit-
vah, ki jih izročajo svojemu na-
menu, sta med drugim poudarila 
predsednik izvršnega sveta skup-
ščine občine Slovenj Gradec, 
Maks Vončina in podpredsednik 
izvršnega sveta ter načelnik za 
gospodarstvo skupščine občine, 
Zdenko Vavpot pred dnevi, ko 
smo se pogovarjali o dosežkih v 
Mislinjski dolini v obdobju med 
lanskim in letošnjim občinskim 
praznikom. Takole sta pripove-

dovala: 

,,Naš praznik slavimo v spo-
min na 2. junij leta 1944, ko so 
borci Zidanškove brigade pre-
gnali sovražnika s Pohorja. Letos 
slavimo 35-letnico bojev, ob-
enem pa je praznovanje združe-
no tudi s proslavljanjem 
60-letnice delovanja naše partije, 
revolucionarnih sindikatov in 
SKOJ. Vsem tem jubilejem daje-
jo posebno obeležje delovni 
uspehi, ki j ih letos resnično ni 
mala" 

Naša sogovornika sta še pose-
bej poudarila, da so veliko do-
segli prav na področju gospodar-
stva, saj v mnogih delovnih ko-
lektivih na priložnostnih sloves-
nostih v teh dneh izročajo svoje-
mu namenu nove proizvodne in 
sodobno opremljene objekte ali 
pa polagajo temelje za nove. 

Tako so pred dnevi vzidali te-
meljni kamen za tovarno pohi-
štva. V Pamečah bodo zelo po-
večali proizvodnjo v novih 
objektih, ki jih bodo predali 
namenu jutri, nove proizvodne 
objekte so zgradili v Fecru, v 
tozdu HP Kolinska Slovenj Gra-
dec pa bodo odprli nov obrat za 
proizvodnjo paketa rezervne hra-
ne „danes in jutri 84". 

V obdobju enega leta so v 
Mislinjski dolini izboljšali in po-
sodobili veliko cest in drugih 
komunalnih naprav, in to z de-
narjem, ki se zbiia pri komunal-
ni interesni skupnosti ter v obli-
ki samoprispevka. 

„Lahko ugotovimo", sta po-
udarila naša sogovornika, „da je 
danes vsaka krajevna skupnost z 
asfaltirano cesto povezana z 
občinskim središčem. Pn našte-
vanju dosežkov je vsekakor treba 
omeniti nov zdravstveni dom, s 
katerim se bo še izboljšalo 
osnovno zdravstvo, saj bodo 
imeli zdravstveni delavci sedaj 
veliko boljše pogoje za delo. Pa 
tudi to, da se je združeno delo 
ob razpravah o viških sredstev 
samoupravnih interesnih skup-
nosti soglasno odločilo, da del 
denaija v višini 2,6 milijonov 
dinarjev nameni za nabavo medi-
cinske opreme za novi dom." 

V občini Slovenj Gradec so 
imeli še pred petimi leti za po-
trebe telesne vzgoje le dom teles-
ne kulture v Slovenj Gradcu, 
danes pa se lanko pohvalijo, da 
gradijo že č e t r t o telovadnico v 

občini. S sredstvi samoprispevka 
sedaj gradijo tovrstni objekt v 
Šmartnem. 

Posebno vlogo ima v občini 
tudi Šolski center, v katerem se 
vsako leto šola okrog tisoč učen-
cev iz vseh štirih občin koroške 
regije, precej pa tudi iz velenjske 
občine. 

Maks Vončina 

V vsem dosedanjem razvoju 
namenjajo veliko skrb stanovairj-
ski gradnji. Slovenj Gradec je 
ena redkih občin v Sloveniji, 
kjer ne zaostajajo pri uresniče-
vanju srednjeročnega načrta sta-
novanjske graditve. Tako prav 
sedaj nastaja ob cesti iz velenjske 
smeri nova soseska S - 8 , v kateri 

bo približno 3500 stanovanjskih 
enot Z gradnjo te soseske, ki naj 
bi praktično predstavljala novi 
Slovenj Gradec, pa morajo seve-
da reševati tudi druga spremlja-

Zdenko Vavpotič 

joča vprašanja. Tako želijo med 
drugimi zboljšati čistost ozračja 
z zgraditvijo centralne kurilnice 
na Stibuhu. „Menimo," sta deja-
la naša sogovornika, „da Slovenj 
Gradec potrebuje takšno kurilni-
co, saj vemo, da smo imeli v 

preteklosti velikokrat težave : 
radi onesnaženosti" 

Občina Slovenj Gradec bo p 
hodnji mesec imela - kot kažej 
statistični podatki - 19.000 pn 
bivalcev. Zaposlenih je 6000 oi 
čanov, od tega 4800 v gospoda 
stvu, ostati pa so v negospoda 
stvu. To razmerje je na pi 
pogled neugodno, pravija va 
dar je treba upoštevati, da je 
področju negospodarstva ve 
kot polovica vseh zaposlenih 
bolnišnici, ki je širšega družbene 
ga pomena. Poprečni osebni do 
hodek je v lanskem letu znaj) 
5.800 dinaijev in je približno 
4 odstotke zaostajal za reputi 
škim poprečjem. V prvem tr 
mesecju letos, pa se je ta razlU 
Te precej zmanjšala, saj je sed 
nižji le se za 2,7 odstotka, 
občino Slovenj Gradec je tui 
značilno, da ima zelo ugodni 
razmerje med izvozom in uvo 
zom. Zaključni računi so pob 
zali, da so lani za vsak uvožei 
dinar reprodukcijskega material 
ipd izvozili izdelkov v vrednoti 
1,47 dinarja. Razmeroma dobi 
je razvita tudi trgovina v primer 
javi z ostalimi občinami koroški 
regije in tudi malo gospodarstvu 

Skratka, kot smo že navedi 
so v tej občini v preteklei 
obdobju, še zlasti pa v času me 
lanskim in letošnjim občinskil 
praznikom naredili veliko. Pred 
vsem na področju gospodarstvi 
so pridobili pomembne nove ii 
dustrijske objekte, njihova na 
daljnja naloga pa bo še izboljša 
nje oziroma posodabljanje proii 
vodnje v njih, sq se zavedajo, i 
delavcev ni toliko, da bi lahk 
odpirali delovna mesta, ki zahti 
vajo samo ročno delo s tem 
tudi nizko produktivnost di !J 

Na dobro gospodarjenje kaže 
jo tudi rezultati prvega troim 
sečja letos, saj se je akumulaci 
med drugim povečala kar za S 
odstotkov v primerjavi z enakim 
obdobjem lani, z izgradnjo novi 
objektov, ki j ih izročajo v tek 
prazničnih dneh svojemu name 
nu, pa se bo po predvidevanji) 
fizični obseg proizvodnje v it 
stih mesecih letov povečal 
primerjavi z enakim obdobja 
lani za 20 odstotkov. „To pa i 
malo," poudarjajo, „za občin 
kot je naša in v kateri ni teži 
industrije." 

Ob koncu nas je še zanimala 
katerim nalogam bodo namenili 
največ pozornosti v naslednje 

obdobju? 

,, Občin o Slovenj Gradec b 
kaj o v naslednjem obdobju 
membne naloge na podrt 
družbenega planiranja. Ugotn 
ljajo, da bomo vse, kar so 
črtovali s srednjeročnim 
črtom, tudi uresničili Mori 
celo nekaj več. To pa bo terjal 
od njih še večjo prizadevnost 
vseh področjih. Med drugim 
bomo prizadevali, da bi bilo ti 
kmetijstvo v prihodnje bolj m 
vito, in da bi zaustavili upaduji 
števila kmečkega prebivalstn, 

Skratka, nalog je tudi za pri) 
nje veliko in upajo, da jih bo 
enako uspešno premagovali I 
doslej. 

S.1 

Prvi hladilci mleka že na trg 
V delovni organizaciji Gorenje — Fekro bodo dopoldne odprli nove proizvodne proi 
za proizvodnjo nerjaveče mlekarske opreme — Tudi razširitev sedanjega progi 

klavniške opreme — Prihodnje leto še proizvodnja molznih strojev 

bo povečal na 300 milijonov dinar-
jev, za naslednje leto, ko bo že 
zgrajen novi objekt, pa načrtujejo, 
da bo celotni prihodek dosegel 
okrog 400 milijonov dinaijev. 

Veliko pozornost bodo tudi v 
prihodnje namenjali izvozu, saj naj 
bi ta dosegel kar 70 odstotkov 
vrednosti celotnega prihodka. Pri 
tem pa si bodo še posebej prizade-
vali da bi čimveč izvozili na vzhod-
na tržišča in tudi v dežele v razvoju. 

Izredno dinamična rast celotnega 
prihodka in dohodka prinaša tudi 
več sredstev za delavce, za rast 
njihovega družbenega standarda. 
Med drugim naj bi po predvide-
vanjih sredstva za stanovanjsko grad-
njo in rekreativno dejavnost letos 
povečali za več kot 50 odstotkov v 
primerjavi z lani. 

Ob koncu je direktor tozda NTU 
Jože Grah poudaril, da bodo tudi v 

prihodnje z dobrimi programi sledili 
nadaljnjemu razvoju avtomobilske 
industrije, posebno na področju no-
tranje opreme vozil. Glede na to, da 
imajo še zmeraj precej težaških de-
lovnih opravil, bo njihov nadaljnji 
cflj postopna preusmeritev v uvaja-
nje boljše tehnologije. S tem pa 
bodo izboljšali tudi delovne pogoje. 
Navedeni načrti so osnova njihovega 
srednjeročnega načrta za obdobje 
1980-85. Ob dobro izdelanih pro-
gramih bodo te pomanjkljivosti 
lahko odpravili v najkrajšem času. 

O pomenu nove naložbe sta na 
slovesnosti spregovorila še predsed-
nik delavskega sveta tega tozda Vin-
ko Areh in predsednik izvršnega 
sveta skupščine občine Slovenj Gra-
dec, Maks Vončina. 

VS 

Vinko Areh in Janez Eijavec sta vzidala temeljni kamen. 
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AŠI OSMOŠOLCI V ŠOLSKEM LETU 1978-79 

8.b OSNOVNA ŠOLA KAREL DESTOVNIK KAJUH ŠOŠTANJ 
Od leve proti desni čepijo: Marjan Globačnik, Miran Kešpret, Franjo Reberšak, Franc 
Stropnik, Milan Rožič, Violanda Štamcar, Metoda Finkš, Roman Stropnik, Marko 
Atelšek, Viki Ošnik, V prvi vrsti stojijo: Razrednik Franc Petek, Marija Rogelšek, Maja 
Polovšak, Ivica Hrastnik, Darinka Koželj, Cvetka škruba, Janja Vrabič, Ivan Mošmonda, 
Ivo Zadnik, Silvo Vaču. Ivica Podvratnik. Druga vrsta: Miran Napotnik, ravnatelj Karel 
Kordež, Vera Rep, Bernarda Grobelnik, Robi Nadvežnik, Janez Žnider, Robi Veternik 

b. OSNOVNA ŠOLA ANTON AŠKERC VELENJE 
leve proti desni: prva vrsta: Darko Korotančnik, Miri Javornik, v drugi vrsti čepijo: 

rem Biščič, Peter Pirnat Marko Obradovič, Boris Petek, Edi Pire, Peter Marinšek, 
ika Majcen, Mirjana Bašnec. V prvi vrsti stojijo: Markko Krajnc, Vojko Koštomaj, 
nad Radovan, Roman Podlesnik, Dragica Mulej, Božiča Jurovič, Marija Blagotinšek, 
inka Žagar. V drugi vrsti stojijo: Mirica Kmetič, Jožica Turnšek, Nataša Lipovšek, 
redničarka Marjeta švajger, Bojana Sevčnikar, Saša Bola, Tatjana Cokan. V tretji vrsti 
tjijo: Jožica Ciglar, Urška Salobir, Vili Kolenc, Bojan Stropnik. 

AŠKERC 
Milan Iršič, Gusti Petelnišek, Drago Podrpavnik, Boris Lakošek, Matjaž 
Andrej Polutnik, Iztok Knez, borut Molan, Stane Špegel, Zoran Zemljak 

Alenka Sviger, Lojzka Batič, Tatjana Pernovšek, Bernarda Zolger, Olga 
Cvetka 2bot, Ines Koželjnik, Vito Skarlovnik, Ivanka Vincek, Zoran Rožič 

vrsta: Irena Sešel (razredničarka), Cveta Pušnik (ravnateljica), Irena Kaher, Drška 
, Mateja Lovrenčič, Sonja Krupič, Edita Mrak, Alenka Tavčar, Iztok Orož, Ranko 

Erika Roškar, Srečko Raučnik 

8.c - OSNOVNA ŠOLA KAREL DESTOVNIK KAJUH ŠOŠTANJ 
— razredničarka Ivanka Pečečnik 
Od leve proti desni čepijo: Janez Lesnik, Damjan Delopst, Danilo Kolenc, Matko 
Naveršnik, Martina Delopst, Romana Drev, Erika Stropnik, Antonija Stropnik, Brigita 
Stropnik, Marija Kugonič, Sonja Kugonič. V prvi vrsti stojijo: Brigita Starič, Julita 
Kugonič, Andrej Kidrič, Alojz Kompan, Alojz Rožič, Miha Vrčkovnik, Branko Tajnik, 
Ferdo Stakne, Feliks Vrtačnik. V drugi vrsti stojijo: Tomislav Majcen, Peter Grudnik, 
Miran Lesnik, Andrej Koželjnik, Matej Kugonič — ravnatelj Karel Kordež. 

8.a OSNOVNE ŠOLE GORNJI GRAD 
Prva vrsta od leve proti desni: Cilka Tevž, Ida Mlačoik, Metka Rihter, Milena Rihter, 
Milena Mavrič, Jože Fale; druga vrsta: Pavla Podbrežnik, Marinka Kaker, Peter 
Podbrežnik, Ivo Rajter, Ivko Repenšek; tretja vrsta: Jože Zerovnik, Miran Tratnik, 
Anton Matjaž, Simon Belaj, Matija Rihter, Jani Mavrič; četrta vrsta: Milan Mavrič, 
Marko Sovinšek, Vladimir Trepel, Franci Ugovšek, Toni Tisovnik, Slavko Šinkovec, 
razrednik Jože Venišnik. 
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OSNOVNA ŠOLA KAREL DESTOVNIK KAJUH ŠOŠTANJ 
leve piroti desni čepijo: Uroš Strnat, Robert Turinek, Janez Knez, Andrej Blažič, Edi 
p, Franc Balant, Anita Samobor, Janko Lihteneker, Janko Lesnik, Ivan Leskošek. V 
i vrsti stojijo: Brigita Mihalinec, Martina Goršek, Danica Ledinek, Suzana Borovnik, 

inko Podvratnik, Ervin Skornšek, Brigita Jan, Bernard Stropnik, Suzana Zagoričnik, 
na Rotovnik, razredničarka Marjana Čop. Druga vrsta: Anica Katanec, Branka Vede, 
idrej Oimerza, Tatjana Lesjak, Jani Arzenšek, Boris Vidic, Momčelo llič. 
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ičnsirol 
resnično zavzeto delajo. Pravi-
jo, da je zaškripalo le pri Parti-
zanu, ld mu sicer dejavnosti in 
načrtov ne manjka, zataknilo 
pa se je pri gradnji nogometne-
ga igrišča, v katero so vložili 
znatno mero dela in volje. Ob 
vsem tem pa ni primerna lokaci-
ja, saj leži sredi kmetijskih zem-
ljišč in so se zato pojavila števil-
na nasprotovanja, za katera pa 
ni kriva krajevna skupnost, kot 
mnogi radi pomislijo. Vsi se 
namreč zavedajo, da je lepo 
travnato igrišče kraju in okolici 
še kako potrebno. Ob tem bi 
kazalo povedati še to, da stare 
Partizanove telovadnice ne na-
meravajo posodabljati, saj nova 
in sodobno opremljena telovad-
nica v osnovni šoli lahko zado-
sti vsem potrebam. Prej bi stare 
prostore kazalo preurediti v 
manjši obrat, ki bi zaposlil pre-
sežek ženske delovne sile. Ka-
korkoli že, v Gornjem gradu 
pred težavami na tem področju 
ne zapirajo oči in so se jih 
trdno odločili odpraviti, neka-
tere rešitve že imajo, le nekoli-
ko več dobre volje in strpnosti 
bodo rabili. 

Z izjemnimi uspehi se lahko 
pohvalijo tukajšnji planinci. Če-
prav se je društvo še pred ne-
davnim otepalo z vrsto težav pri 
upravljanju z domom na Menini 
planini, so njegovi člani danes že 
lahko ponosni. Nekatere nepra-
vilnosti v preteklosti so se pla-
nincem namreč v veliki meri 
maščevale, dom je propadal in 
morali so ga e d o zapreti. Ob 
tem je bila razumna le ena 
odločitev in krepko so se je 
oprijeli. S pomočjo združenega 
dela, s prispevki krajanov, pred-
vsem pa z ogromno mero pro-
stovoljnega dela, so dom v celo-
ti obnovfli in so na opravljeno 
delo lahko upravičeno ponosni. 
Od minule nedelje naprej bo 
dom na Menini zopet prijetno 
zatočišče vsem planincem in 
vsem ostalim ljubiteljem lepe 
narave ter lepega in ne preveč 
zahtevnega gorskega sveta. Pla-
nincem manjka pravzaprav le še 

nudba premore premalo postelj. 
Kljub razvoju kmečkega turiz-
ma je povpraševanje še vedno 
večje od ponudbe. Turistično 
društvo vsako leto pripravi Če-
belarski praznik, ki je iz leta v 
leto bogatejši in si vztrajno kre-
pi sloves zanimive prireditve, v 
naporih za nadaljnji razvoj kraja 
in za krepitev ponudbe pa na-
črtov tako ali tako ne bo 
zmanjkalo. 

zavzeto opravljajo vse svoje 
ne naloge in akcije in pri 
dosegajo zavidljive rezull 
Rešujejo socialne probli 
obiskujejo na domu ostarele 
čane in jim tako ali 
pomagajo, ob letošnjem 
mladosti pa so pripravili 
nje krajanov, starih nad 

Več kot zadovoljni so bili 
se še bodo srečali, 

> Vr 

agregat in še to nalogo namera-
vajo kaj kmalu uresničiti. 

Pozabiti ne smemo še na 
nekaj. Gornjegrajski planinci 
slavijo letos 30-letnico povojne-
ga obstoja društva, ki vseskozi 
uspešno nadaljuje delo svojega 
predhodnika. V Gornjem gradu 
je namreč veliko let delal in 
živel Fran Kocbek, ustanovitelj 
in načelnik Savinjske podružni-
ce Slovenskega planinskega dru-
štva in obenem utemeljitelj pla-
ninstva v Gornji Savinjski doli-
ni. Njemu in 30-letnici povojne-
ga delovanja društva bodo na-
menili veliko proslavo., ki jo 
bodo pripravili v avgustu. Pla-
ninci so seveda nosilci priprav, 
pri izvedbi pa bodo sodelovali 
vsi krajevni dejavniki. Menina 
torej zopet vabi. 

Tudi pri turističnem društvu 
so aktivni. Delajo veliko, pa 
vendar jih pri vsej njihovi zagna-
nosti omejujejo skromna sred-
stva. Dobro so poskrbeli za 
propagando, za urejenost kraja 
in še bi lahko naštevali, pa 
vseeno njihova turistična po-

zasnovali ter v sodelovanju z 
drugimi sestavili srednjeročni 
načrt , ki mu verjetno daleč 
naokrog ni enakega. Dela so se 
lotili resnično poglobljeno in 
temeljito. Niso pripravili spiska 
želja, temveč so kritično obde-
lali in ovrednotili vse dosedanje 
uspehe in probleme ter na pod-
lagi tega in v skladu s potrebami 
in možnostmi sestavili zajeten 
načrt, v katerem ničesar ne 
manjka. Pri delu v sedanjem in 
naslednjem obdobju bo ta načrt 
nepogrešljiv pripomoček vsem 
dejavnikom v kraju, slehernemu 
društvu, družbenopolitični 
organizaciji, združenemu delu 
in vsakemu občanu posebej. 

Tudi sicer je osnovna organiza-
kar se da aktivna. Posamez-

člani so zadolženi za vsako 
ali organizacijo in na 

sestankih redno poročajo o nji-
hovem delu, osnovna organiza-
cija pa sproti obravnava vse 
morebitne težave in jih skuša 
odpravljati. V svoje vrste spreje-
majo predvsem mlade in pri 
tem vsako odločitev dobro pre-
tehtajo. Številčnost jim vseka-

ni prvi cilj. Kot povsod 
drugod v Gornji Savinjski dolini 
se tudi v Gornjem gradu sreču-
je jo s problemom vključevanja 
kmetov in tudi gornjegrajske 
komuniste na tem področju ča-
kajo še obilne naloge. Poleg 
krajevne osnovne organizacije 
sta v Gornjem gradu še osnovni 

l organizaciji ZK v Smreki in v 

Naši sogovorniki s? M i predsednik sveta KS Stanko Rojten, t* ' ^ r i ^ L T ^ e f / k ^ m u S 
krajevne skupnosb Dušanka Hrovat m sekretar osnovne . o r g u i i n t a

J
 t o v o n e o b s t a j a l e n a 

je ZK Anton Zagožen , papirju. 

krajanka - 93 let ji je - pa e t Krajevna konferenca sociali-
še vedno zavrtela. stične zwze" v Gornjem gradu 

Dejavnost krajevne skup > resnično b d i n a d v s e
J

m d ^ . 
seveda v nobenem primei n j e m v k r a j e v n i s k u p n o s t i i n v 
omejena zgolj na društva. ^ e m x s t a y u ^ j ^ j e F a v 
we ostale organizacije so ^ d e j a v n i k e r ^ poudarjajo, 
delavne. Borci so svoje naj ^ s o n a t e m p o d r o č j u d o s e g i i 
usmerili zlasti v razreševanj d o b r e r e z u l t a t e i n z n a t n e u s p e . 
cialrnh problemov članstva h e j i m t u d i p r o b l e m o v 
tehtno pomoč vsem ogroze n e m a n j k a

J ^ s o u s p e š n o 

Seveda so zelo delavni tud ° F a v f l i referendum za podaljša-
področju ohranjanja . nje samoprispevka in tu<h letos 
lucionarnega izročila, kjer t "spesni pn izvedbi voli-
sodelujejo z vsemi kraje, *e v- tem odkn to priznavajo, 
dejavniki in zlasti z oL & s o ^ kadrovske 
šolci, veliko časa pa nama ^ r a v e ' . z f t o ' . ^ e r n e b l , b U o 

še skrbi za spominska oM ^ j a n o v la bi bili pnpravljeru 
med katerimi velja omeniti ^ j e m a t i odgovorne funkcije v 
pomnik na Menici, na kate ^ a J e v ? e skupnosti, pač 
je zapisano: Vsem mrvti« pa zato ker jih skoraj ni dovolj 
nesmrtnim žrtvam, ki jih, 2 2 v s e o d b o r e > **** m konuslJe-
ročje vzela je Menina. ' H j u b t e m u SQ ^ p o t m d i l i i n y 

Mladi so dokaj časa s| ,d_el° , v k l i u č i l i resnično širok 
Spali kot osnovna organiz krajanov. Večina izvolje-
kot predstavniki svoje dri ®h organov se je ze zavzeto 

- lotila dela, nekaten pa se še 
vedno otepajo z začetnimi teža-
vami. Prepričani so, da bodo 

p o n o ^ o o rg^ i raH,"kvoSI o d P r a v i t i tadi t e » t a k ° 
novo vodstvo in sprejeli ob krajevno samoupravo dvigniti 

r J še na višjo raven. Ob tem ne 
kaže prezreti dejstva, da so vsa-
kemu krajanu, ld je bil izvoljen 
v katerikoli organ, poslali sklep 
o izvolitvi, ki pa ni bil le sklep, 
podpis na njem je pomenil tudi 
sprejetje odgovorne obveze. Ne-

Kot v večini krajev so tudi v 
Gornjem gradu med najbolj de-
lavnimi gasilci. 

Preuredili in po-
večali so si dom in s tem 
pridobili precej za delo še kako 
potrebnih prostorov. Ob obilni 
meri prostovoljnega dela so j im 
seveda s prispevki močno pri-
skočili na pomoč krajani. De-
lavni so tudi na vseh drugih 

nopolitične organizacije, 
je njihovo dejavnost čutili 
vsakem koraku. Sedaj 

Smreka se tvorno vključuje v delo KS 

področjih, redno se udeležujejo 
tekmovanj, načrtujejo žensko 
desetino, več pa bodo morali 
storiti na področju vključevanja 
mladine. Osnovnošolci niso pro-
blem, večje težave nastopajo z 
mladinci, ki za gasilstvo ne ka-
žejo pravega zanimanja. 

Z uspehi se lahko ponašajo 
tudi člani lovske družine, ki ob 
svojih postojankah na Menini in 
Črnivcu načrtujejo še gradnjo 
lovskega doma v Zagradišču. 

Skrb za lovišče in stalež v njem, 
za lovske poti in tako naprej, je 
seveda njihovo vsakdanje opra-
vilo. Čebelarji prav tako uspe-
šno delajo celo vrsto let, čeprav 
so se „uradno" organizirali šele 
pred nedavnim. Tu je potem še 
prosvetno društvo, pri katerem 
je delavna zlasti dramska skupi-
na, uspešno dela tudi knjižnica, 
pa kino, v Gornjem gradu pa 
pogrešajo pevce. Veselja ne 
manjka in morda bodo uspeli. 

Organizacija Rdečega križa 
prav tako ne spi. Njeni aktivisti 

ven načrt, ki so ga že 
uresničevati. Omembe vrei 
tudi podatek, da vsa leta 
in tudi danes, skupnega je 
ne najdejo člani osnovne 
nizacije ZSMS in člani : 
mladih zadružnikov, ki » 
svoji plati zelo delavni i 
vedno v pomoč krajevni 
nosti. Naloga več torej in 
kaže je zanemarjati. 

uspehi. Predvsem so si vsi 
prizadevali, da bi uveljavi 
lektivno vodenje dela in 
nosti vseh krajevnih deja< 
in v tem so v veliki meri i 

meri držali smernič, ki 
nakazal Edvard Kardeljinn 
hi zares niso izostali. Gani 
ze komunistov v Gornjem 
so pobudnik vseh akcij v 
in so med drugim vsel 

Novo parkirišče - pomemben uspeh krajevne skupnosti 

potrebnim formalnostim pri ob-
likovanju organov so se tako 
izognili in sklepčnost ni več 
problem. Krajevno konferenco 
SZDL, prav tako tudi skupšči-

Osnovna organizacija no krajevne skupnosti, sestavlja-
komunistov v kraju je di Jo vsi krajevni dejavniki in na ta 
maloštevilna, pa zato ti način so si v Gornjem gradu 

resnično zagotovili demokratič-
no in kolektivno delo, ki je v 

zavzetim 'delom In ~ z " k ® * u P n e m interesu celotne kra-
jevne skupnosti. Sogovorniki so 
odkrito spregovorili o vseh pro-
blemih, niso naštevali le uspe-
hov. Za Gornji grad in tukajšnjo 
krajevno skupnost je namreč 
zanimivo, da se okoliški prebi-

Pri teh naporih so se v najift valci bolj zanimajo za probleme 
aja in krajevne skupnosti, kot 

prebivalci njenega središča. Ve-
likokrat na zborih občanov in 
ob drugih priložnostih zares 
prednjačijo okoličani, ki so v 
veliki meri kmetje. 

Težave so tudi z delegaci-
jami. Izredno aktivna je delega-
cija za zbor krajevnih skupno-
sti, ki dela resnično dobro in 
tako kot je treba. Drugačno je 
stanje pri delegacijah za samo-
upravne interesne skupnosti, 
čeprav se tudi te redno sestajajo 
in obravnavajo gradivo. V Gor-
njem gradu pa jih moti dejstvo, 
da so sestanki prepogosti, pre-
malo usklajeni, predvsem pa to, 
da so vse seje samoupravnih 
interesnih skupnosti med delov-
nim časom. Na takšne pomisle-
ke dobivajo odgovore, da so 
seje dopoldne zato, ker popol-
dne niso sklepčne. Od vseh je 
takšen izgovor morda še naj-
manj na mestu, rešitev pa bo 
vendarle treba poiskati. 

Omenili smo že, da socialisti-
čna zveza resnično bdi nad 
vsem dogajanjem v krajevni 
skupnosti, omembe vredni pa 
so tudi nekateri drugi podatki. 

Na pobudo krajevne konference 
je cesta od Gornjem grada pre-
ko Črnivca in do Črne že bila 
poimenovana v cesto 2. grupe 
odredov, krajevna konferenca 
pa se že pripravlja na 35-letnico 
Osvoboditve Gornje Savinjske 
doline, ki jo bodo v mozirski 
občini slavili letos. Še veliko je 
pomembnih podrobnosti iz nji-
hovega vsakdanjega dela in živ-
ljenja, pa je premalo prostora za 
vse, najpomembnejša pa je seve-
da ugotovitev, da so delo pravil-
no zastavili in da je takšna pot 
nedvomno zagotovilo še večjih 
uspehov v prihodnje. 

V Gornjem gradu so v zad-
njem času veliko pridobili. Zra-
sla je nova šola, ki je hkrati s 
posodobljenim starim poslop-
jem pridobitev neprecenljivega 
pomena. Sadove solidarnosti 
delovnih ljudi in občanov Gor-
nje Savinjske doline so tako 
ubrali tudi v Gornjem gradu. 
Veliko jim pomeni seveda tudi 
vrtec, ki so pa pripravili v šol-
skih prostorih in letos pozimi 
otvorili. Krajevna skupnost je 
že dogradila prepotrebno parki-
rišče, posodobili so cesto na 
Križ in postorili še to in ono. 

Seveda jim ne manjka tudi 
problemov. Poglobljeno so j ih 

proučili in tudi to je bil tehten 
prispevek k sestavljanju srednje-
ročnega načrta. Pri problemih 
največkrat postavljajo na prvo 
mesto bencinsko črpalko, za 
katero se borijo že več let. Pri 
nakupu zemljišča sodelujejo tu-
di sosednje krajevne skupnosti 
Bočna, Šmartno ob Dreti in 
Nova Štifta, tudi lokacija je že 
znana, zataknilo pa se je nekje 
drugje. 

Petrol, čeprav zaintere-
siran, nima denarja. Takšen je 
odgovor in ker so v zadnjem 
času napori na tem področju 
nekoliko pojenjali, so se v Gor-
njem gradu zdaj spet odločili 
pospešiti akcijo. Upajo, da bo-
do uspeli. V načrtu imajo tudi 
napeljavo javne razsvetljave v 
novem naselju, pa izgradnjo 
mrliške vežice in dograditev 
prosvetnega doma s čimer bi 
radi pridobili večnamenski pro-
stor, ki ga za boljše delo vseh 
krajevnih dejavnikov več kot 
potrebujejo. Zataknilo se je tu-
di pri obnovi varovalnega stol-
pa, zgodovinskega spomenika 
velike vrednosti. Ko tarnajo o 
tem, vedno znova dobivajo od-
govore, da je denar zagotovljen, 
ne njega in ne delavcev pa ni od 
nikoder. Čeprav se je Mercator 
pri posodabljanju trgovine res-
nično izkazal, pa prebivalci 
Gornjega grada in okolice še 
vedno tarnajo nad slabo pre-
skrbo z zelenjavo, z mlekom in 
še s čem. 

V načrtu imajo zapisano še 
nekaj drugih nalog. Sem sodi 
posodobitev cest Kanolščica in 
Rogački graben, ureditev vod-
novarstvenih objektov, gradnja 
kanalizacije s čistilnimi napra-
vami, pa ureditev parkov in 
zelenic in še marsikaj. Zavzeto 
se bodo lotili tudi prostorskega 
načrtovanja in pripravljanja 
urbanistične dokumentacije, 
čeprav ob tem z veseljem po-
udarjajo, da bodo z izgradnjo 
stanovanjskih blokov v veliki 
meri razrešili stanovanjski pro-
blem. Toliko torej o Gornjem 
gradu in o tamkajšnji krajevni 
skupnosti, čeprav so povedali še 
marsikaj in jih bo zato veljalo še 
kdaj obiskati. Ob njihovi zagna-
nosti in delovnih uspehih povo-
dov vsekakor ne bo zmanjkalo. 

Odpravljanje ozkega grla v krajevnem središču je le steklo 

USPEŠNI NA REPUBLIŠKEM SREČANJU 
Po uspešnem nastopu na republiškem srečanju gledaliških skupin Slovenije so igralsko 
skupino iz Šmartnega izbrali za nastop na jugoslovanskem srečanju v Trebinju in 

gostovanje v Berlinu, kjer se bodo predstavili zdomcem 

Letošnjo delovno sezono bo 
gledališka skupina „Pod kozol-
cem', kulturnega društva iz 
Šmartnega ob Paki gotovo zapi-
sala v svojo kroniko kot eno 
najuspešnejših doslej. Odrsko 
delo Musical za dobro jutro, ki 
so ga letos pripravili z režiser-
jem Bogomirom Verasom, so 
od premiere v aprilu do danes 
predstavili v različnih krajih že 
petnajstkrat, prav zadnje gosto-
vanje v Ljutomeru pa se je za 
njih končalo zelo uspešno. V 
Ljutomeru, Križevcih, Razkriž-
ju in Veržeju je pretekli teden 
namreč potekalo XXII. sreča-
nje gledaliških skupin Slovenije, 
kamor so se Šmarčani uvrstili 
po predhodnem nastopu na 
področnem srečanju v Ločah. 
Z Musiclom za dobro jutro so 
navdušili polno dvorano kultur-
nega doma v Razkrižju in bili 

deležni tudi laskavih ocen gle-
daliških kritikov in drugih stro-
kovnjakov, ki so spremljali le-
tošnji pregled najboljših dosež-
kov slovenskih amaterskih 
odrov. Razgovor po predstavi je 
pokazal, da je gledalce pritegni-
la predvsem radoživost posredo-
vanja vedno živih sporočil štirih 
Andersenovih pravljic, ki jih v 
tem delu uprizarjajo, kopica iz-
virnih domislic režiseija Bogo-
mira Verasa, harmonično in ne-
prisiljeno prepletanje teksta z 
glasbo, razvita govorna tehnika, 
do potankosti naštudiran in di-
scipliniran nastop ter nenazad-
nje domiselni kostumi Milene 
Seruga in glasba Franca Podje-
da. Zaradi vsega tega in ugodne 
splošne ocene je posebna stro-
kovna komisija tudi igralsko 
skupino iz Šmartnega izbrala 
med tiste, ki bodo predstavili 

slovensko ljubiteljsko gledališko 
dejavnost na nekaterih domačih 
in mednarodnih prireditvah. Ta-
ko bodo igralci amateiji iz 
Šmartnega ob Paki nastopili na 
srečanju gledaliških skupin Ju-
goslavije, ki bo od 3. do 15. 
julija letos v Trebinju, jeseni pa 
bodo gostovali v Berlinu in se 
tam predstavili našim zdom-
cem, kar je nedvomno še pose-
bej pomembno delovno prizna-
nje, ki pomeni tudi veliko odgo-
vornost. 

Po predstavi v Razkrižju so 
Šmarčani nastopili še v Gornji 
Radgoni kot gostje gledališkega 
abonmaja, dobili pa so tudi 
povabila za ponovne nastope v 
teh krajih in za gostovanja v 
Bohinju, Radovljici, Kranju ter 
Ljubljani, ki jih bodo pripravili 
jeseni. 

J. K. 

Z odprtjem industrijske 
ceste Stari jašek-Pesje se je 
izredno povečala gostota 
prometa na Kidričevi cesti v 
Velenju. Štetje prometa je 
na primer pokazalo, da se 
sedaj enkrat več voznikov 
vozi na delo (ali v obratni 
smeri) na Novi jašek oziro-
ma proti Šoštanju po Kidri-
čevi cesti mimo Starega ja-
ška. Zaradi tolikšnega pove-
čanja prometa je zlasti ob 
konicah nastajal v križišču 
Kidričeve in Koroške ceste 
(nad Goijanovim klancem) 
precejšen zastoj v prometu, 
glede na to, da so imela 
prednost vozila, ki so se 
vključevala s Koroške ceste 
na Kidričevo. 

Zato so delavci KOC Ve-
lenje pred dnevi na pobudo 
komisije za prometno pro-
blematiko pri izvršnem svetu 
skupščine občine Velenje s 

• prestavitvijo znakov odvzeli 
prednost Koroški cesti in 
imajo sedaj prednost vsa vo-
zila, ki vozijo po Kidričevi 
cesti v eno ali drugo smer. 

Prestavitev STOP znaka s 
Kidričeve na Koroško cesto 
pa je znova opozorila, da na 
naših cestah vozi še vedno 
veliko voznikov na pamet (!) 
in s prepričanostjo, da so 
prometni znaki le zaradi 
okrasa, ne pa zaradi varnosti 
oziroma pravilne vožnje. 

Čeprav je novi STOP znak 
ob Koroški cesti pred križi-
ščem s Kidričevo že na da-
leč viden (prejšnjemu na Ki-
dričevi je pogled od daleč 
zapiralo drevje), ga vozniki 
prvih nekaj dni sploh niso 
opazili. Najbolj „vroče', je 
bilo seveda v petek - prvi 
dan spremembe prednostnih 
cest. Mnogi vozniki avtomo-
bilov so po stari navadi za-
peljali s Koroške ceste na 

Austin je depo zapeljal mimo STOP znaka, žaba zavija levo, 
voznik katrce, ki ima prednost, pa je zaradi varnosti raje 
pametno počakal. 

Prepoved vožnje za težke 
tovornjake in priklopnike 
skozi Staro vas je seveda 
pravilna, saj je bilo na tem 
delu ceste zaradi ozkega ce-
stišča v zadnjem času več 
prometnih nesreč, nastajale 
pa so tudi poškodbe na hi-
šah. 

S. V. 
J 

TE2KI TOVORNJAKI NIČ VEČ SKOZI 
STARO VAS 

Člani komisije za promet-
no problematiko pri izvrš-
nem svetu skupščine občine 
Velenje so ugodili tudi pro-
šnji krajevne skupnosti Ve-
lenje-Stara vas in prepove-
dali vožnjo s tovornimi vozi-

li z nad 3500 t skupne teže 
po Koroški cesti od Križišča 
pod Goijanovim klancem do 
Rudarskega doma oziroma 
proti industrijski coni. Za 
navedena vozila so prepove-
dali vožnjo tudi v smeri in-
dustrijska cona — Koroška 
cesta. Vozniki tovornjakov, 
ki jih zadeva navedena pre-
poved in želijo pripeljati to-
vor v Erino skladišče, do 
Carinarnice ali Dinosa, mo-
rajo odslej voziti po Kidriče-
vi cesti mimo Starega jaška 
ali po cesti Velenje-Šoštanj 
do Pesja, saj so medtem 
asfaltirali tudi odcep s ceste 
Stari jašek—Pesje proti ome-
njenim skladiščem. 

Naše uredništvo 
na obisku 
v krajevni skupnosti 
Gornji grad 

v / 

Krajevna skupnost Gornji 
grad leži s svojim istoimenskim 
središčem ob vznožju prostra-
nih planot Menine planine in 
drugih okoliških vrhov. Močno 
pogozdeno področje se ponaša 
s čudovito naravo in svežo gor-
sko klimo. Če k temu dodamo 
še pomembno zemljepisno me-
sto, ki je izhodišče za poti 
navzdol po dolini ob Dreti, 
navzgor proti Črnivcu in dalje 
proti Kamniku in Ljubljani ter 
na sever proti Ljubnemu, se ne 
kaže čuditi, da se prav Gornji 
grad ponaša s številnimi zgodo-
vinskimi znamenitostmi, ki pri-
čajo o njegovi bogati bližnji in 
daljni preteklosti V naseljih 
Gornji grad, Florijan, Lenart in 
Dol živi in dela 1220 prebival-
cev. 

Zgodovinski nastanek in raz-
voj kraja je najtesneje povezan z 
obstojem gradu in samostana. O 

njih danes priča le še del nekdaj 
resnično veličastnega podopja. 
Gornjegrajski grad je prvotno 
stal na Gradišču pod Menino. 
Lastniki obsežnih tukajšnjih po-
sesti so bih plemiči Chagere, ki 
so svojo lastnino leta 1140 po-
darili oglejskemu patriarhu in 
takrat ustanovljenemu benedik-
tinskemu samostanu. Listine 
grad prvič omenjajo v letu 
1174, leta 1247 ga že opisujejo 
kot Stari grad, ki je leta 1456 
razpadel. Mnoge privilegije pri-
pisujejo viri benediktinskemu 
samostanu, ki ga je cesar Fride-
rik III razpustil v letu 1461. 

Menihi so na svojem področju 
opravljali nižje sodstvo, njihovi 
veliki dobrotniki pa so bih celj-
ski grofje, zlasti Friderik II, ki 
jim je podaril obsežne vinogra-
de pri Gornjem gradu, Radmir-
ju in Rečici ob Savinji. 

Je denar - ni denarja za varovalni stolp 

Za oglejskimi patriarhi in me-
nihi je to področje pripadlo 
ljubljanskim škofom, ki so 
obsežno graščino z obzidjem, 
stolpi in jarki postavili v letih 
med 1493 in 1536. Ti so i m d i 
položaj deželnih knezov in te-
mu primerne privilegije, kamor 
sodi tudi kazensko sodstvo in 
od leta 1593 e d o krvna sodna 
oblast. Usmrtitve so opravljali 
na Homu kjer še obstajajo 
ostanki morišča, ki j im danes 
pravijo „gavge". Menda sta bila 
na njih umorjena le dva hudo-
delca. Škofje so se v Ljubljano 
dokončno preselili leta 1783. 

V srednjem veku so tod slo-
vdi suknarji, iz teh krajev do-
mnevno izvira tudi slovita pla-
stika Solčavska Mati božja, iz-
delana okrog leta 1250, nekje v 
istem času pa so v tukajšnjih 
delavnicah izddali tudi Krakov-
ski relief v Ljubljani. Znano je 
tudi, da so leta 1471 Gornji 
grad razdejali Turki, v letu 
1635 pa so grad oplenili še 
kmečki uporniki. Znamenita je 
tudi cerkev, katere predhodnice 
se omenjajo že v letih 1140 in 
1220, sedanjo katedralo pa je 
postavil škof Attems okrog leta 
1760, ker pa škof dograditve in 
doživel, zunanji videz katedrale 
še danes kaže neskladje med 
mogočnim pročeljem in 
skromnim zvonikom. O grobo-
vih ljubljanskih škofov pričajo 
številni nagrobni kamni. Med 
njimi najdemo tudi nagrobnik 
vojskovodje barona Kacijanarja, 
znamenita pa je tudi notranjost 
katedrale, ki je delo slovitih 
slikarjev Metzingerja, Kremser— 
Schmidta, Layeija, Kuenla in 
drugih. 

Naravnih lepot in zgodovin-
skih znamenitosti je torej do-
volj, da obiska v Gornjem gradu 
tudi v današnjem času ne bo 
nikomur žal. Posebnih značil-
nosti tem krajem ne manjka niti 
danes, čeprav je res, da se tukaj-
šnji krajani pri svojem vsakda-
njem delu otepajo z vrsto težav, 
ki niso lastne samo njim,, res pa 
je tudi, da pri svojih naporih, ki 
jih vlagajo v ustvarjanje lepšega 
jutrišnjega dne, dosegajo lepe 
uspehe. Radi potarnajo ob teža-
vah, ožigosajo napake, pa tudi 
pohvalijo se radi ob številnih 
uspehih. 

Pomudimo se najprej pri dru-
štvih, ki v krajevni skupnosti 

Kidričevo na pamet ter tako 
preizkušali zavorni mehani-
zem vozil in reflekse vozni-
kov, ki so vozili po pred-
nostni Kidričevi cesti. V ča-
su našega opazovanja smo 
jih ujeli v našo fotografsko 
kamero. Nekateri izmed voz-
nikov so bili tako zaverovani 
v pravilnost svoje vožnje, da 
so na vso moč žugali in 
pretili občanom, ki vendarle 
ne vozijo na pamet. Seveda, 
ko jim je „krivec\ pokazal s 
prstom na vdiko tablo z 
napisom STOP, je njihov 
obraz v trenutku postal 
rdeč, kot da p je ožgalo 
sedaj resnično vroče sonce 

in s sklonjeno glavo zapeljal 
n a p r e j . . . in tudi še enkrat 
izsiljevali prednost. 

Med nekaj minutnim opa-
zovanjem smo tudi ugoto-
vili, da na pamet ne vozijo le 
nekateri vozniki osebnih 
avtomobilov, ampak tudi šo-
ferji avtobusov in tovornja-
kov. Upamo, da se je ta 
sprememba prednostne ceste 
končala brez posledic in da 
bo tudi naš zapis s fotografi-
jami prispeval h s pamet o-
vanju voznikov, ki ne vedo, 
zakaj stojijo ob naših cestah 
prometni znaki. 

S. V. 

Tudi za voznika katrce, ki zavija na Koroško cesto, je desno 
pravilo tuje. 
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Najvišji vrh sveta 
Mount Everest je osvojen 

Baza, 17. 5. 1979 
Sedaj ni več nobenih skrivnosti, 
gora je bila naša in počasi se 
odpravljamo domov, kamor si 
pravzaprav najbolj želimo! 

NA VRHU SMO 
Rijem proti Rašici in se po-

skušam umikati divjim sunkom 
vetra. Nad vrhom Everesta se 
vlači mogočen pa j čdan megle, 
ki da slutiti, da fantom tam gori 
tli prijetno. Potem srečam Mar-
ka in kar ne morem verjeti, da 
se vrača, saj njega ja ne muči 
višina in tudi drugače se je ves 
čas dobro počutil. Tik nad pe-
tim taborom (Energoinvest) mu 
je odpovedal ventil na steklenici 
za kisik. Naprej brez kisika v 
takem mrazu in vetru bi bilo 
brezupno, lahko je le zaželel 
veliko sreče Nejcu in bratu 
Andreju in se vrnil. Ne bo videl 
vrha, toda zanj je veliko storil. 
Tudi na njegovih ramenih bodo 
stali tisti na vrhu. Tukaj še tudi 
nisem razmišljal, da bi se dal 
tak ventil popraviti, in t o kar na 
gori, rešitev sem našel šele kas-
neje, za Marka žal prepozno. 

Malo pozneje govorim tudi z 
Romijem in Duletom, ki sta se 
včeraj pri poiskusu grdo zaple-
zala. Popolnoma sta zgrešila 
smer in priplezala sta na Sivi 
stolp, daleč desno od vrha. Ro-
mi je tudi padel in do večera sta 
se komaj vrnila v varno zavetje 
tabora. Dosegla sta višino 8350 
metrov. Utrujenost se jima po-
zna povsod, na hoji, na obrazu. 
Tudi onadva sta zaključila od-
pravo in njunih je nekaj novih 
metrov proti vrhu. 

Ko okrog treh popoldan do-
sežem že precej načet tabor 
Rašica (T3), seveda najprej 
vključim radio zvezo in pokli-
čem barasaba (vodja). Tonetov 
glas je tak, kot še n i k d i in takoj 
vem, da se je nekaj zgodilo. Z 
nekam „čudnim" glasom pove, 
da je od 13. 5. 1979 od 13 4 5 

naprej Everest tudi jugoslovan-
ski. Takrat sta namreč na njego-
vem vrhu stala Nejc in Andrej. 
Novica se počasi širi po gori in 
veselje je nepopisno. Danes je 
Everest srečna gora, cela se 
smeje, saj smo posejani po vseh 
taborih od dna do vrha. 

Skoraj dvomesečni nadčlo-
veški napori so poplačani, sedaj 
ni nič več važno, čez dober 
teden bomo odšli od tod in 
gora bo spet sama čakala drznih 
ali še b d j drznih kot smo bili 
mi. 
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Poskusil bom priti na vrh, če 
bo seveda dopuščalo vreme, 
oziroma če bo ostal še kak cel 
ventil za kisik, saj se drug za 
drugim kvarijo in imamo s tem 
velike težave. Sicer pa vrh sedaj 
sploh ni več pomemben. 

Veliko sem pomagal, da smo 
ga osvojili, že dvakrat sem bil 
preko 8000 metrov visoko, sto-
ril sem več, kot mi dopuščajo 
moči in popolnoma sem zado-
vd jen in srečen, da sem član 
VII. JAHO Everest. 

In sedaj bo vse lepo, obrnili 
se bomo po dolini Khumbu 
nazaj proti domu, ki ga že tako 
zelo pogrešamo. 

P. S. Ta članek sem pisal 13. 
5. 1979 v Rašici, 7200 metrov 
visoko! 

VRNITEV JE TEŽKA 
„Halo barasab, kliče petica 

(T5), javi se, sprejem!" 
„Ja tukaj barasab, kaj je 

Šraufi, sprejem!" 
»Zanima me, kaj je z našima 

vrlima plezalcema z vrha, ali sta 
že sestopila." 

Tako teče pogovor po radio 
zvezi ob sedmih zvečer med TI 
in T5, ko se Nejc in Andrej še 
vedno ne oglasita in sploh ne 
vemo kje sta. Začenja se pani-
ka, ki za trenutek skali veselje 
ob osvojitvi vrha! 

Ob osmih zvečer, ko sem 
že ves zavit v toplo spalno 
vrečo in prosim le še za lepo 
vreme, me Škaija prosi, če grem 
lahko na vrh Zahodne rame 
poseda t , če se morda kje vidita 
lučki naših fantov. Možno je 
namreč, da sta sestopila po 
južni strani na Južno sedlo in 
potem naprej v Zahodno globel, 
kjer lahko koristita tudi Avstrij-
ske tabore. Samo za dobre pri-
jatelje človek stori to, da zleze 
zvečer iz tople spalne vreče iz 
šotora na stupen mraz in je 
pripravljen iti še uro visoko na 
vrh Zahodne rame pogledat, kaj 
je na drugi strani. Prepričan 
sem, da sama mejjja!! 

Toda ko zlezem iz šotora in 
si nataknem dereze, vidim nad 
sabo pod vršno piramido Evere-
sta, d i pa se mi le zdi, ker si 
tako vroče želim, lučko, ki sili 
iz skal proti četrtemu taboru. 
Da, to je lučka, gotovo, saj 
preddgo ne izgine. Po radio 
zvezi takoj potolažim Toneta, 
ki je že ves nestrpen. Čez nekaj 
časa pa se oglasi še Andrej od 
zgoraj. Res, Nejc in Andrej sta, 
spet vsi vriskamo od veselja. Še 
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Na grebenu Everesta 

malo in oglasita se iz štirice, na 
smrt utrujena, toda zdrava! 

P. S. Članek pisal 14. 3. 
1979 v T4, 7500 metrov viso-
ko. 

Baza, 18. 5. 1979 

GORA NI HOTELA 
Čepim v šotoru, ki napol visi 

po strmini navzdol. Na mestu 
ga pravzaprav drži le velik mraz, 
ki ga je priklenil na podlago. 
Pripravljam si noge na velik 
mraz, ki me čaka jutri, saj mi je 
dana možnost za naskok na vrh, 
ki je tik nad mano, saj sem v 
perici (T5), ki je 8200 metrov 
visoko. 

Bliža se večer in imam 
občutek, da se veter, ki mi je 
delal hude težave na vsej poti 
od T4 do sem, počasi umirja. 
Nastaja zvezdnata noč, taka, 
kot je verjetno še nisem videl. Z 
menoj sta Borut in Vanja, ki 
imata p d n e roke dela, eden 
kuha, drugi pa pripravlja kisik. 

Le kdo bi si mislil, da tu na 
tej višini in v tem brezplodnem 
svetu jemo c d o okusne jagode. 
No, pa saj skoraj sam ne veija-
mem temu, pa je vendar res! 

Iz baze poročajo o pričetku 
monsuna, toda do kamen: mi 
seže oko,vidim samo zvezde, le 
za obzorjem nekje'vztrajno bli-
ska in tam je morda resda že 
monsun. Toda to je še daleč. 
Hribi okoli baze, ki je globoko 
pod nami, se mi zde kot šotor-
čki. Vse postaja sedaj z d o , zelo 
majhno, ko pa si dd i , so to kar 
mogočni vrhovi. 

Počutim se več kot odlično, 
še posebno, ko od časa do časa 
naredim požirek kisika, la leži v 
steklenici poleg mene. Potem 
me tudi ne zebe preveč, saj je 
drugače na gori strupeno mrzlo. 
Nobena noč nima manj kot 
- 4 0 stopinj celzija, zato je brez 
kisika tukaj v tem času brez-
upno. Matjon in Viki sta to še 
kako krepko okusila, pa sta bila 
le malo časa brez tega dragoce-
nega plina. 

Danes je naskočil vrh Šraufi s 
Stipetom in sirdarjem (vodja 
še rp - A n g - P h u j - e m . Pobrali 
so nam vse dobre ventile za 
kisik, no, saj so bili tako samo 
štiije. Seveda nam je Šraufi po 
radio zvezi sveto obljubil, da se 
bo vrnil z vrha po isti poti na 
petico in nam tako dragocene 
ventile spet vrnil, oziroma pri-
nesel nazaj. 

Sedaj je že večer in že vemo, 
da tudi Šraufi tako kot prej 
Nejc, sestopa po Hombajnovem 
koluaiju, ki te privede v štirico 
(T4) in tako se lahko mi za 
ventile obrišemo, saj nas bodo 
čakali 700 metrov nižje. Toda 
uspe mi, da iz treh pokvarjenih 
ventilov, s pomočjo vžigalic, 
žvečilne gume in prvih povojev, 
napravim tri dobre ventile, sko-
zi katere piha le tam, kjer je 

treba. Negujem jih kot otroke 
in res kar dobro delujejo. Re-
zerve pa seveda nimamo druge, 
kot naše odlično počutje in 
lepo vreme, ki se nam obeta. 
Ob osmih zvečer Škarja sporo-
či, da Šraufa še vedno ni, da se 
je verjetno odločil za bivak na 
višini 8400 metrov, torej si-
tuacija postaja skrajno resna. Z 
njim seveda ni nobene radio 
zveze več, ker je pač nekje v 
koluaiju, ki je globoko zažrt v 
goro. Toda bivak na taki višini, 
brez prave opreme za spanje, je 
že skoraj brezupno dejanje, ki 
je uspelo le malokomu. Take 
noči so običajno predolge in 
premrzle, da bi jih lahko človek 
preživel, toda kanček upanja v 
nas vedno obstaja. Mi trije smo 
Is. skoraj prepričani, da bomo 
morali vrh zamenjati za reševal-
no akcijo, saj smo ta čas še 

Mount Everest 8848 m (Foto: Tone Škaija) 

edina skupina na gori in to v 
njihovi bližini. Škaija pove, da 
bomo imdi zvezo spet ob treh 
zjutraj in takrat bo tudi dokon-
čno odločil, kaj bomo storili. 
Jočem, solze kar same silijo v 
oči, saj že dobro vem, da bom 
odšel pomagat prijateljem, a s 
tem bom odpisal vrh, ki ga 

imam takorekoč že v žepu, 
priložnosti zanj pa vem, da ne 
bom imd nikoli več. Življenje 
je kar prekratko, da bi lahko še 
enkrat prišd v ta svet, kjer sem 
t d i k o pregaral za vrh tega ne-
koristnega sveta. In tako malo 
mi manjka do konca. Kdiko-
krat sem moral stopiti, kd iko-
krat počiti in zajeti sapo, ker 
mi je že skoraj raztrgalo pljuča, 
da sem prišd do sem. Le malo, 
čisto malo mi še manjka. Sedaj 
pa so nekaj raztežajev vstran od 
mene prijatdji , ki se borijo z 
mrazom in izčrpanostjo za živ-
ljenje, ki jim počasi a vztrajno 
odteka. In jaz lahko pomagam s 
toplo pijačo, ki j o že celo noč 
pripravljamo, z vrvjo, ki nudi 
varnost in je praktično edina 
rešitev. In to za ceno vrha, je 
morda sploh možno primerjati 
katerikoli vrh na svetu z življe-
njem prijatdja!? 

Ivč, seveda boš odšel v tisti 
kduar in jih poiskal, ter spravil 
na varno. Tako boš storž več 
kot pa če bi prišd na vrh. Da, 
Ivč bo t o storil, pa čeprav je bil 
že trikrat čez 8000 metrov viso-
ko na tej Sagarmathi. 

Ob treh zjutraj dobimo od 
Škarje sporočilo, da je situacija 
kritična in da naj pohitimo na 
pomoč. Oprtamo si kisik, da 
lahko hitreje napredujemo in 
ko se rodi dan, smo že na dnu 
strmega dela koluarja iz katere-
ga vodijo le stare Nejčeve in 
Andrejeve sledi. Do sem smo 
prečili več kot 300 metrov 
strmih skal in ledu in kar ne 
morem verjeti, k d i k o človek 
tukaj zmore, pa čeprav je odvi-
sen od sebe, saj bi vsaka napa-
čna stopinja pomenila gotov 
konec. Hropem navzgor po 
strmem snegu in vendar buljim 
navzgor, če bom koga opazil, 
toda strmina je prazna in nema, 
taka, da ničesar ne pove. Pov-
sod okrog vlada pokoj, še veter 
je pojenjal, sliši se le prasketa-
nje derez in naša sapa. Potem 
zagjedam prvega, kako z utruje-
nimi nogami in ves mlahav po-
časi sestopa navzdd. Nekako 
zbere toliko moči, da mi komaj 
opazno pomaha, toda že od 
daleč vidim, kako mu telo na-
polni nekaj opojnega. Sreča ne 
rabi besed. Spoznam ga, to je 
Šraufi, za njim pa se opoteka 
navzdol še Ang-Phu. Le kje je 
tretji, Stipe, nekam dolgo ga ni 
za njima. Prvi sreči, ko sem ju 
zagledal, se pridruži skrb in 
dvom, da se kar malo bojim 
snidenja. 

Vanja prvi doseže Šraufa, a 
kar hitro odkoraka naprej po 
strmem žlebu, torej je Stipe še 
lekje zgoraj. Z Borutom dose-
ževa Šraufa skoraj istočasno in 
ga postreževa z vročim čajem, 

za spust prijateljev 
izgubil derezo, tolik 

ki je tukaj prava dragocenost. 
Glavo pritisnem na Sraufovo 
koleno in lovim sapo. Šraufi me 
objame in pravi naj oprostim, 
ker mi je odžrl vrh, spet jočem 
ali b d j e vsi trije jočemo. Ne 
vem, ali smo samo alpinisti taki. 

Tik pred nami sestopa Ang 
Phu in Borut mu že kaže čutaro 
s čajem in pravi da je vesd, ker 
ga spet vidi živega. 

Tedaj pa se je zgodilo. 
A n g - P h u - j a je naenkrat obrni-
lo na hrbet in že je švignil mimo 
nas. Le ostrmdi smo, iz rok mu 
je odletd cepin in prvič sem 
videl kako majhen prostor je od 
tod do večnosti. Petsto metrov 
pod nami prekinja snežišče pas 
skal in od tu naprej je bil Ang 
Phu le še gmota fnesa, ki se je 
ustavila nekje na ledeniku 
Ronkbuk, 2000 metrov pod na-
mi. 

Je mar t o mogoče, vsi smo 
nemi in le tiščimo se drug 
drugega, da smo kot klobčič. 
Tako ne moremo ostati, zgoraj 
nekje je še Stipe in vsaj njega 
moramo rešiti, Šraufi pa je tako 
še kar pri močeh. Odidem za 
Vanjo, ki je že nekje visoko nad 
mano in za nesrečo sploh ne ve. 
Po strmini navzdol si sploh ne 
upam pogledati, saj se mi zdi, 
da po njej še vedno drsi Ang 
Phu. Kmalu sem tudi sam pri 
Stipetu, medtem ko Borut ves 
šokiran počaka kar spodaj na 
snežišču, kjer pripravlja sidrišče 

rijatdiev. Stipe je 
liko moči, da 

bi se spustil do nje in si jo 
ponovno pripel, pa ni imd več. 
Le stopničko si je še izkopal in 
tu je obsedel. Če ne bi bilo nas, 
bi ga iz tega mesta odnesd prvi 
plaz, ki bi prihrumd tod mimo. 
Toda tu sva midva z Vanjo, ki 
ga oživiva in mu pomagava, da 
bo morda le še kdaj videl svoj 
Split. Ko povem Vanji za Ang 
Phuja kar ne more verjeti, saj 
sta še pred kratkim govorila in 
imel je tudi Vanjin cepin, ki mu 
ga je hotel kar ob srečanju 
vrniti. Pa mu je Vanja rekd , da 
ga bo morda do konca še kaj 
rabil. Da, pa še kako hitro ga je 
rabil, toda zaman. 

Utrujenost je naredila svoje, 
le trenutek nepazljivosti in na-
šega sirdarja Ang Phu- j a ni več. 
Počiva na ledeniku, visoko nad 
dd ino Kambu, kjer je tudi vasi-
ca Kumdžung, kamor nas je 
tako vneto vabil na čang ob 
povratku. Na čang, ki ga pri-
pravljata njegova mati in oče. 
Zal, Ang Phu, takšni smo, da ga 
bomo pili tudi brez tebe, toda 
pozabili te ne bomo nikoli, saj 
si s svojimi pogumnimi Šerpami 
toliko storil za naš uspeh na tej 
gori. 

Stipeta dopoldan uspešno 
privedemo v štirico, Šraufi pa 
pride do tja kar sam. 

Ne vem, v se,bi čutim, da sem 
s tem dejanjem storil več, kot 
pa če bi prišel na vrh, ki sem 
mu bil že tako blizu. Iz vrha 
imam kljub vsemu le kamenček 
od prijatelja, ki sem mu rešil 
življenje. 

Tjangboče, 23. 5. 1979 
I n pride dan, ko si zopet oprtaš 

nahrbtnik in se napotiš proti zeleni 
dolini, ki si jo pred dvema mescema 
prehodil navzgor, še vso zaspano in 
jponekod prekrito s snegom. Komaj 
jo spoznal, ko jo dosežeš, a mora 
biti prava, ker druge ni, saj so na 
vseh straneh gore, visoke m mo-
gočne kot prej. Že zaradi njih si 
lahko prepričan, da je prava. 

Vrvež v bazi je nepopisen že 
ponoči, ko pa se rodi dan, se kljub 

Prostranstvu že ni maš več kam dati. 
ovtod so nosači, pa jaki in zobkiji 

in vsak nekaj brska in išče ter hoče 
čim več storiti Seveda zase. Ko 
podiramo šotor, še zadnjo stvar, ki 
je nismo zložili v sod že včeraj, je 

»hi okoli nas toliko ljudi, da že sploh ne 
vemo kaj naj še pazimo. H ljudje bi 
ti odnesli vse, prav vse, ,kar bi le za 
trenutek izpustil iz oči, pa čeprav za 
nekaj stvari še sam ne vem, za kaj bi 
jih rabil, če bi jih imel doma. Le 
čemu bodo potem tem ljudem tu-
kaj. Zanimivo*je, da motamo več 
kot dvajset tovorov celo pustiti v 
bazi, ker zmargka nosačev, t i tovori 
bodo prišli za nami morda že jutri 
Nosačev pa seveda zmanjka zato. 
ker j ih veliko nosi le zase. Nabrali so 
si namreč toliko robe predvsem 
embalaže in opuščene hrane, da še 
zase komaj neso. Naši tovori pa tako 
morajo počakati Spet pustimo dve 
Šerpi, da bosta to uredila. 

Nosač dobi prazen sod, ki ga je v 
bazi seveda dobil zastonj in mu 
pomoli celo premoženje. Pa tudi 
Serpe nam za prazne sode dajejo 
cele gore opreme, ki so jo dobili' 
seveda od nas. Torej prazen sod 
pomeni tukaj celo premoženje, zato 
se domačini kar tepejo zanje. Veliko 
naših tovorov, predvsem s tehnično 
opremo, bo ostalo kar v majhni 
vaaci, dva dni oddaljeni od baze, 
kjer bodo počakali našo naslednjo 
odpravo, namenjeno v južno, 5e 
nepreplezano steno Lhosteja in to 
že prihodnje leto. Koliko tovorov 
bo resnično počakalo na prihodnje 
leto, bomo še videli Sam tu nisem 
prevelik optimist A mi odhajamo. 
Za nami ostajajo sledi ki jih bo 
dokončno zabrisal monsun, ki K 
naglo bliža. Ostaja pa Čamolungmi 
s svojim zahodnim grebenom, kjer 
bo za večno vrisana nova, Jugoao-
vanska smer. In ostaja zavest, da smo 
bili zraven, da smo jo naredili zato 
smo srečni in potešeni. Vanjo smo 
dali ves svoj trud, vse dni, tedne in 
mesece, ki smo jih žrtvovali zi 
Himalajo, za to neke vrste olimpija-
do in izplačalo se je, saj je Čomo-
lungma sedaj tudi Jugoslovanska. 

Vrh pa je tako ali tako loterija, 
oziroma tombola. Moramo tudi pre-
ko temne sence, smrti Ang Phu-ja, 
kajti življenje pač neusmiljeno teče 
dalje. Malo pod bazo Serpe postavi-
j o spomenik (po njihovo mani) in tu 
se še zadnjč poslovimo od njega. 

Odhajam z naglim korakom, iaj 
komaj čakam, da bom spet doma, 
pri svojih, ki jih že tako pogrešam. 

Toda v srcu čutim nekaj težkega, 
zato se še vedno oziram nazaj v ta 
divji, nekoristni svet, kajti imam 
občutek, da ga gledam zadnjič. In 
nebo je čisto, gore so umite, kot Se 
nikoli. Morda me hočejo premamiti 
in se mi vtisniti v spomin take, da bi 
se še vrnil. 

Himalaja, srečno in hvala ti še 
enkrat za naklonjenost, saj si imela 
toliko možnosti, da bi me obdržala. 

Vse, kar bo prišlo potem, bo lepo, 
pa čeprav bom padel v vodo ali 
zamudil letalo v Kathmandu.Morda 
mi bodo celo ukradli nahrbtnik z 
20.000 rupijami ali me zaprli, vie, 
prav vse bo lepo. 

Lepo pa bo seveda šele potem, po 
vrhu, po Čomolungmi kot ji pravijo 
Serpe. 

P. S. Bazo smo zapustili 21. 5. 
1979, po 53 dneh. Upam, da bomo 
v 4 dneh v Lhukli, kjer je letališče. 
Če dobimo letalo, bomo čez 25 
minut v Kathmanduju, če ne bomo 
do tja korakali še 12 dni Želim si, 
da nas monsun ne bi prehiteL 

IVC KOTNIK 
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Želja nas fantov, ki smo 22. 5. 
1979 imeli priliko pobliže si odje-
dati šolo, ki pripravlja mlade fante 
za bodoče vojaške poklice, je posta-
ti oficir. Srečni smo bili, da bomo 
vsaj za nekaj ur med temi fanti. Ker 
smo prispeli z avtobusom prezgodaj 
v Ljubljano, smo si najprej ogledali 
muzej N O R Vodja muzeja je znala v 
naših glavah zbuditi predstave iz stare 
Jugoslavije in o bojih med NOB. V 
glavnih obrisih smo prehodili pot 
našega delavca v borbi za osnovne 
pravice slehernega človeka. Pred na-
mi so se pojavili narodni heroji, boji 
na Štajerskem, na Dolenjskem. Šele 
sedaj nam je jasno, zakaj je bila 
Ljubljana proglašena za mesto hero-
ja. Spremljali smo naše izseljence v 
Srbijo in v Nemčijo. Bili smo priča 
nečloveškemu trpljenju naših inter-
nirancev. In začeli smo šele razu-
meti, kako draga je naša svoboda. 

Po ogedu muzeja smo se odpe-
ljali v vojaško gimnazijo ,.Franc 
Rozman-Stane" v Ljubljani. Sola je 
zgrajena na poseben način, prostor 
okoli nje šele dobiva pravo obliko. 
Sprejel nas je direktor te šole. Nje-
gova oblika - obleka pilota je nas 
opozorila, da ta šola vzgaja vojaški 
kader. Naše radovedne oči so begale 
na vse strani, vse smo hoteli videti, 
ničesar prezreti Tiha, mehka hoja 
po hodnikih je še povečala našo 
napetost V predavalnici, podobni 
kinodvorani, nam je direktor šole 
orisal življenje v gimnaziji, pogoje za 
sprejem v to šolo. Podrobneje nas je 
seznanil z vojaškimi poklici in z 
možnostmi do najvišjih vojaških po-
klicev. Česar nam ni mogel prikazati 
z besedo, je dopolnil film. Prijazno 
je odgovarjal na vsa naia zastavljena 
vprašanja. Ogledali smo si tudi nekaj 
učilnic, ki so najsodobneje oprem-
ljene. Mnogo učil smo že videli na 
hodnikih. Tudi telovadnico smo vi-
deli, prostor kjer je vsak učenec 
najraje. Govorili smo z Vojkom Cer-

nivšekom - Mozirjan, ki obiskuje 
prvi razred te šole. Zadovoljstvo in 
sreča sta žarela iz njegovih oči. V 
prijetnem klepetu smo odšli v jedil-
nico, kjer smo potolažili že nedisci-
plinirane želodce. 

Po kosilu smo si ogledali še mu-
čilnico Sv. Urh. Tovariš Franc 
Omladič nam je pripovedoval o mu-
čenju krvoločnikov. Ogledali smo si 
kletne prostore, kjer so jih mučili -
cerkev in lipo, kjer je rabeli nadalje-
val s svojim delom in mlakužo, s 
pomočjo katere jih je osveščal, da se 
fe potem nadaljevalo njegovo mu-

enje. Cerkev je spremenjena v mu-
zej. Koliko nedolžnih ljudi, koliko 

mladih življenj je končalo začeto 
pot v življenje. 

Tihi, potrti smo se vrnili v avto-
bus. V naših glavah je bilo vsega 
preveč. Prelepi vtisi iz vojaške gim-
nazije in trpljenje nedolžnih ljudi. 
Ne moremo razumeti, da je človek 
sposoben tako podlih dejanj. Vsak 
pri sebi si je zatrjeval - hočem 
postati vojak - človek, ki bo znal 
ceniti delo človeka in ga braniti 
pred vsemi krivicami Domovina po-
trebuje delovne in zavedne ljudi, ki 
jo bodo branili do zadnje kapljice 
krvi in mi bomo njeni člani. 

Med tem se je oglasila želja in v 
Domžalah smo se ustavili Vožnja 
domov je hitro minila. Vse nas je 
prevevala ena sama misel in želja. 
Postati hočem dober vojak. Vsi si 
želimo biti oficirji. 

Organizatorju, komisiji za družbe-
no aktivnost, ljudsko obrambo in 
družbeno samozaščito pri predsed-
stvu občinske konference ZRVS 
Mozirje se prav vsi zahvaljujemo za 
tako lep izlet. 

UČENCI OŠ MOZIRJE 
Andrej Krajnc, Matija Petrin, 

Zoran Podkrižnik, Andrej Novak, 
Tomaž Danijel 

Obisk v Vrnjački Banji 
Šmartno je pobrateno z Novim 

Selom, ki je manjši kraj v Srbiji. Ta 
kraj pa je bil tudi glavni cilj našega 
izleta po Jugoslaviji. Na potovanje 
po Jugoslaviji smo odšli v noči od 
srede na četrtek. 

Sprva smo se peljali po ravnin-
skem delu Hrvatske. Pokrajina je 
ravna, kamor zreš, se razprostirajo 
velika mesta. Najprej smo se ustavili 
v Beogradu. Ogledali smo si Terazije 
in Avalo, ter se povzpeli na televi-
zijski stolp, od koder je zelo lep 
razgled. Naša naslednja postaja je bil 
Kragujevac, ki je znan iz N O E Tu 
so v začetku vojne izvedli fašisti 
krvav pokol prebivalcev. 

Polni pričakovanja smo se odpe-
ljali naprej, saj smo nestrpno priča-
kovali snidenja s prijatelji iz Novega 
Sela. Po asfaltni cesti smo se odpe-
ljali do šole, kjer so nas z navduše-
njem pričakali. Kmalu smo se znašli 
v objemu svojih prijateljev in prija-
teljic, s katerimi si dopisujemo. Po 

krajšem kulturnem programu in za-
kuski je sledil ples. Utrujeni, vendar 
polni lepih vtisov smo pozno zvečer 
odšli na domove svojih sovrstnikov, 
kjer so nas toplo pozdravili. Nasled-
nji dan smo se poslovili od prijaznih 
domačinov in v družbi prijateljev 
preživeli krasen dan v Vrnjački 
Banji, kjer smo si ogledali polnilnico 
mineralne vode, velike parke in ho-
tele. Toda prehitro je prišel čas 
slovesa. Ob štirih smo se morali 
posloviti. Slovo je bilo žalostno saj 

tudi solz ni manjkalo. Sklenili pa 
smo, da se bomo še srečali, pri nas 
ali pa pri njih. 

Doživetja in vtisi, ki smo jih 
dobili v Novem Selu so enkratna, saj 
so prebivalci zelo gostoljubni. Za 
gosta pa storijo sploh vse, kar največ 
zmorejo. 

Ta izlet nam bo ostal v spominu 
vse življenje in hvaležni smo vsem, 
ki so nam ga omogočili 

MARJANA KLANCNIK, 8. r. 

Uprava podjet ja se je obvezala, da bo točno izvajala določila 
zakona o zaščiti delavcev, zlasti glede plačevanja nadurnega dela s 
5 0 % povišanjem, in določbe o delavskih zaupnikih ter da bo 
upoštevala določila obrtnega zakona. Sporazum je še določal, da 
bo uprava tovarne v času enega meseca uredila delovne pogoje in 
plače z delovno pogodbo. Podjetje se j e obvezalo, da ne bo izvajalo 
represalij nad delavci ter da bo sprejelo vse delavce nazaj na njihova 
delovna mesta. 

Po sklenitvi sporazuma so delavci 11. julija 1935 pričeli delati in 
stavka je bila končana z delnim uspehom za delavce. Na 
zborovanju ob koncu stavke, na katerem so delavci sprejeli 
sporazum, so sklenili, da bodo ponovno stavkali, če bo podjet je 
kakorkoli in kdajkoli kršilo obveznosti, ki jih je sprejelo. 

Dne 22. februaija 1936 pa je uprava podjetja začasno ustavila 
obratovanje ter odpustila 300 delavcev. Do tega ukrepa je prišlo 
delno zaradi težavnega položaja, v katerem se je znašla usnjarska 
industrija, a poleg tega se je uprava s tem ukrepom hotela znebiti 
revolucionarnih in zavednih delavcev, ki potem, ko je začela 
tovarna v začetku marca spet obratovati, niso bili ponovno sprejeti 
na delo. Razpuščena je bila tudi strokovna organizacija v podjetju. 
Delavci, ki so po teh dogodkih pokazali količkaj razredne zavesti, 
so bili takoj odpuščeni. Delavstvo se temu ni uprlo s stavko, ko t je 
bilo sklenilo julija 1935. V tovarni je bil onemogočen vsak poskus 
organizacije delvcev na napredni razredni osnovi in komunisti so 
izgubili svoje pozicije med tovarniškimi delavci. Pač pa se je v letih 
pred vojno med delavci v Woschnaggovi tovarni precej uspešno 
širila hitleijanska propaganda. Lastniki tovarne, ki so svoje delavce 
izredno slabo plačevali, so jih skušali pridobiti z raznimi 
drobtinicami (s prirejanjem izletov, z obdarovanjem ob božiču in s 
podobnim). Namesto delavske strokovne organizacije je bilo sredi 
leta 1936 za zaposlene v tovarni ustanovljeno podporno društvo 
Sloga. V zvezi s stanjem v Woschnaggovi tovarni v letih pred 
napadom na Jugoslavijo.je Karel Destovnik - Kajuh 11. januaija 
1939 v pismu Konstantinu Nahtigalu zapisal: „Tako nimajo pri nas 
delavci nobene organizacije, ki bi v slučaju pritiska od zgoraj 
branila interese njih samih. Koslja, mar bo slovenski narod ostal 
vedno tak za sužnja rojen? " 

Med delavstvom se komunistična organizacija zaradi velikega 
pritiska režima in delodajalcev ni mogla prav razmahniti, a vendar 

. je vpliv komunistov v Šaleški dolini naraščal. Komunisti so delovali 
v številnih organizacijah in v društvih, delovanje nekaterih društev 
pa so v celoti usmeijali. Predvsem sta bili za delovanje komunistov 
in šiijenje njihovih idej pomembni organizaciji Vzajemnost v 
Šoštanju in v Pesju, ki sta bili ustanovljeni 1936. leta, po 
razpustitvi Svobod julija 1935. V obeh Vzajemnostih je poleg 
kulturnega delovanja potekalo politično izobraževanje, obe sta 
širili revolucionarne ideje in delo obeh so usmeijali komunisti. 
Šoštanjska Vzajemnost, katere ustanovitev je banska uprava 
odobrila 26. maja 1936. leta, je v kratkem času zbrala nad sto 
članov. V okviru šoštanjske Vzajemnosti so kmalu po njeni 
ustanovitvi delovali pevski, dramski, tamburaški in izletniški odsek 
ter knjižnica. Njen predsednik je bil komunist Anton Natek, 
šoštanjski trgovec. Že po nekaj mesecih delovanja je oblast 9. 
decembra 1936 razpustila šoštanjsko Vzajemnsot. Del njenih 
članov se je vključil v delavsko pevsko društvo Cankar. To društvo 
je bilo zelo aktivno in je tesno sodelovalo s Svobodo in z 
Vzajemnostjo, dokler nista bih ukinjeni. Na svojem 4. občnem 
zboru 19. januaija 1936 je društvo sklenilo razširiti svojo dejavnost 
„na vse kulturne panoge" in tako zapolniti vrzel,ki je nastala z 
ukinitvijo Svobode. Leta 1937 je delavsko pevsko društvo Cankar 
pripravljalo veliko pevsko prireditev, ki naj bi bila septembra, a jo 
je oblast prepovedala. 

Delo Vzajemnosti v Pesju je do svoje smrti v začetku oktobra 
1940 usmerjal komunist Janko Ulrih. Zadnji predsednik te 
Vzajemnosti je bil Jože Urisek, ki je bil med NOB proglašen za 
udarnika Pohorskega bataljona. Vzajemnost v Pesju je prirejala igre, 
zabavne prireditve, imela je tamburaški zbor, pevski zbor članov in 

mladinski pevski zbor ter svojo knjižnico. V okviru Vzajemnosti je 
delovala ženska sekcija, ki je bila zelo aktivna. Vzajemnost je 
prirejala esperantske tečaje in gojila tudi športne dejavnosti, 
mladino je pritegnila tudi s plesnimi vajami. V okviru Vzajemnosti 
je Janko Ulrih ustanovil še pevski kvartet Sraka. Dvakrat na teden 
so bili v okviru Vzajemnosti študijski sestanki. Na teh so proučevali 
marksistično oziroma partijsko literaturo. Kulturne in športne 
prireditve Vzajemnosti so služile tudi povezovanju z revolucionaiji 
iz bližnjih delavskih središč (predvsem iz Zabukovice). Že pred 
ustanovitvijo Vzajemnosti je v Pesju delovalo delavsko glasbeno 
društvo Zarja, ki ga je oblast zaradi komunističnih tendenc 
razpustila. Pevovodja pevskega odseka Zaije je bil Janko Ulrih. V 
Šoštanju je delovalo delavsko glasbeno društvo Zaqa od 1925. leta. 

Šoštanjski komunisti so vplivali tudi na delo drugih društev in organizacij. 
Delovali so celo v krajevni skupnosti Narodne odbrane. Ta organizacija je v 
Sloveniji delovala od 1933. leta pa do spetembia 1937, ko jo je 
Stojadinovičev režim razpustil. Šoštanjska skupina je že pred razpustitvijo 
predala svoj arhiv orožniški postaji. Komunisti so vplivali na delovanje 
šoštanjske podružnice CMD, ki je pred napadom na Jugoslavijo štela 30 
članov, in na šoštanjsko strelsko družino, ki je štela 66 članov. Šoštanjska 
podružnica CMD je vključevala predvsem domače izobražence. Od 1938. 
leta je bil njen predsednik dr. Jože Goričar. Po njegovi izjavi iz decembra 
1966. leta se je v podružnici oblikovalo pripričanje, daje rešitev nacionalne-
ga vprašanja Slovencev povezana z njihovo socialno osvoboditvijo. Predvsem 
si je partija v letih pred drugo svetovno vojno pridobila močne pozicije v 
šoštanjskem sokol skem društvu. To društvo je bilo v Šoštanju pomembno. V 
začetku aprila 1941 je imelo okoli sto članov. V šotanjskem Sokolu je 
delovalo večje število skojevcev in komunistov, ki je velik del članstva, zlasti 
mlajšega, pridobilo na svojo stran. V Sokolu so delovali krožki, v okviru 
katerih so proučevali tudi marksistično literaturo. Del vodstva šoštanjskega 
Sokola je za tako dejavnost vedel. K. Destovnik, ki je tudi deloval v Sokolu, 
je lahko 24. marca 1939 zapisal: „Pri nas je Sokol na odlični poti. Mladi 
ljudje so skoraj vsi levičarji ali vsaj simpatizeiji. In mi lahko pod okriljem 

šoštanjski 
članov. V 

prostorih in pod okriljem tega kluba so bili sestanki skojevcev. Komunisti so 
se povezali tudi s člani Društva kmečkih fantov in deklet Na šoštanjskem 
območju sta bili dve organizaciji tega društva. Na društva v Velenju 
komunisti niso imeli večjega vpliva. Vpliv partije se je širil med rudarje 
velenjskega premogovnika predvsem prek Vzajemnosti v Pesju. Oblasti so 
1938. leta ugotovile, da v Šoštanju in v okolici, zlasti v času počitnic, ko so 
na odmoru študentje, mladi intelektualci intenzivno širijo komunistično 
propagando. 

Komunisti so posvečali veliko skrb mladini. Osnovna značilnost pri 
razvoju šaleške partijske organizacije v obravnavanem obdobju je prav ta, da 
so v njenih vrstah čedalje večjo vlogo imeli novi mladi kadri. Med 
šoštanjskimi revolucionarji sta bili tedaj vplivni osebnosti Drago Mlakar in 
Rudi Koren. Mlakar je bil 21. oktobra 1936 aretiran in 17. marca 1937 pred 
sodiščem za zaščito države v Beogradu obsojen na osem mesecev strogega 
zapora. Po obsodbi je bil zaprt v Sremski Mitrovici. Med mladimi kadri so 
biti še zlasti aktivni študentje, ki so bili vključeni v partijsko ali skojevsko 
organizacijo tam, kjer so študirali ali pa v domačem kraju. Vsi pa so delovali 
v študentskih levičarskih organizacijah v Ljubljani in v Zagrebu ter v 
domačem kraju. Med temi so b&i študentje medicine Blaž Roeck - Biba, 
Dušan Mravljak, Franc Polh, Janko Vrabič in Srečko Puc, študentka 
farmacije Olga Vrabič, dijak trgovske akademije Božo Mravljak ter študent 
tehnike Vladimir Jan. V naprednem gibanju Šaleške doline so se udejstvovali 
še nekateri levičarski študentje (študenta medicine Ivan Platzer in Vlado 
Weingerl, študent filozofije Jože Hainz). Zelo aktivni so bili tudi levičarski 
dijaki, med njimi je bil najvidnejši skojevec Karel Destovnik. 

V Šaleški dolini je zrasla močna organizacija Zveze komunistične mladine 
Jugoslavije. Skojevcev je bilo pred aprilom 1941 več kot članov KPS. Zlasti 
skojevci so širili revolucionarne ideje v raznih društvih in so pridobili za te 
ideje veliko mladine. V Šoštanju je nastal levičarski mladinski aktiv, ki je 
združeval nad 50 mladincev in mladink. 

Z naraščanjem števila komunistov in skojevcev je rastel pomen mestnega 
oziroma okrajnega komiteja KPS Šoštanj, ki je imel tudi neposredno 
povezavo s člani pokrajinskega komiteja KPS Šoštanj, ki je imel tud' 
neposredno povezavo s člani pokrajinskega komiteja KPJ za Slovenijo in od 11)0 11 
aprila 1937 s" člani centralnega komiteja KPS. Leta" 1938 je prišel v Šoš 
Edvard Kardelj. Ko se je sestal s predstavniki mestnega komiteja, so med 
drugim obravnavali delo šaleške partijske organizacije. V letih 1940 in 1941 
sta bila v Šaleški dolini večkrat Slavko Slander in Miloš Zidanšek ter 
usmeijala delo partijske organizacije. Šlander se je 1940. leta nekaj časa 
zdravil pri kmetu Jožetu Marcitu (Navršniku) v Plešivcu. Pri komiteju, ki je 
usmerjal delovanje šaleških komunistov in skojevcev, so bile ustanov^ene 
komisije za razne vrste aktivnosti V vodstvu mladinske komisije je bil Blaž 
Roeck, kmečko komisijo je vodi) Rudi Koren, komisijo za odo med ženami 
pa Olga Vrabič. Šaleška partijska organizacija je imela tuc1: dobro organi-
zirano akcijo Ljudske pomoči, ki jo je vodila Darinak Kovačic. Ta sekcija je 
bila aktivna zlasti od 1939. leta do aprila 1941, ko je zbirala pomoč za 
ilegalce ter internirane komuniste in skojevce. 

(Se nadaljuje) 

VELIKA POLOMIJA Piše: Milan Zrinski 

Riše: Jelko Petemelj 

16. Muenchen. Zaradi bližnjih olimpijskih iger je bilo v športnem 
svetu prav gotovo največkrat omenjeno mesto v tistih dneh. Stanko 
je stal sredi prerivajoče se množice s precejšnjo mero zadrege. Sam 
sebi se je zdel nekako nebogljen v tem novem svetu, polnem 
olimpijskih reklam in obetajočega blagostanja. Ob misli na šop 
mark v žepu se j e sicer nekako pomiril, a mu je bilo še vedno vse 
skupaj nekam nejasno, čudno. 

17. Napotil se je proti kiosku, kjer so prodajali klobase in pivo. 
Privoščil si je zajetno malico. Prodajalka ga j e kar presenečeno 
posedala , ko je izvlekel šop denaija in plačal malico s stotakom. 
Gotovo ji ne gre vse skupaj, kakor tudi meni ne, je pomislil Stanko. 
Napotil se je proti mestu. Bil je tako zavzet z mislimi, da ni opazil, 
da mu sledita dva možakarja v sivih oblekah. 

18. Spremljala sta ga vse do avtobusne postaje, s katere se je 
nameraval odpeljati do tovarne. Njen naslov j e dobil v domačem 
zavodu za zaposlovanje. Ko se j e avtobus naposled vrinil v gosto 
prometno omrežje bavarske prestolnice, mu je sledil marcedes. Le 
kdor bi ga natanko opazoval bi ugotovil, da se zaustavlja na vsaki 
postaji mestnega avtobusa, v katerem je bil Stanko. 
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Raukovič, ki že nekaj kol igra izredno v obrambi, skupaj z Vukovičem odklanja nevarnost pred 
svojimi vrati. 

Tudi tokrat boljši od Maribora 
Nogometaši Rudarja so v 

štajerskem derbiju osvojili zlati 
točki, ki ji skorajda gotovo 
zagotavljata obstanek v drugi 
zvezni nogometni ligi - zahod. 
V poprečni igri so pokazali več 
volje in borbenosti za zmago 
kot gostje, ki resnično v 
Velenju niso imeli kaj izgubiti, 
glede na to, da so si že kolo 
oziroma dva pred tem zapravili 
vse možnosti za osvojitev 
prvega mesta in uvrstitev v prvo 
zvezno nogometno ligo. 

Domači nogometaši so 
tokrat nastopili brez Miljkoviča 
in Mujiča, ki sta morala 
počivati zaradi kartonov tako 
da je na levem krilu zaigral 
Gašič. Nogometaši Rudarja so 
povedli po izdredni lepi akciji 
Kikiča in Rusmira. Kapetan 
domačih Rusmir je poslal izred-
no lepo žogo pred gol maribor-
skega vratarja Irgoliča. Tam se 
je sam znašal Kustudič in s 
strelom z glavo ukanil gostujo-
čega vratarja. Vratar gostov je 
bil očitno prepričan, da žoga ne 
bo zadela cilja, zato sploh ni 
poskušal posredovati. 

* To je bilo v 25. minuti. Že v 
13. minuti je imel kapetan 
domačih Rusmir izredno prilož-
nost za vodstvo. Z žogo je prišel 
pet metrov pred gol Maribora, 
se odločil za stre, vendar je 
žogo Hoijak odbil v kot. Tudi 
nogometaši Maribora so si 
ustvarili nekaj priložnosti za 
zadetek, v devetdesetih minu-
tah pa so tudi dvakrat zadeli 
okvir domačega gola. 

Sredi drugega polčasa se je 
nebo povsem stemnilo in zadnje 
četrt ure je začelo liti kot iz 
škafa. In prav v teh nemogočih 
vremenskih razmerah je dve 
minuti pred koncem Kustudič 
še drugič zatresel mrežo Mari-
bora. Z dvema zadetkoma je 
tako odločil tekmo in zaslu-

POMEMBNI TOČKI 
Nogometaši Šmartnega so v 7. 

kolu nadaljevanja prvenstva v Slo-
venski nogometni ligi - vzhod 
dosegli pomemben uspeh in ponov-
no prevzeli vodstvo na lestvici. V 
Mariboru so premagali selekcijo 
Železničarja z rezultatom 1:0 in 
drugouvrščeni Dravi pobegnili za 
dve točki. Smarčani so tokrat 
prikazali mnogo boljšo igro kot 
preteklo nedeljo proti Litiji, pa tudi 
sicer je bilo srečanje dokaj zanimivo 
kljub izredno toplemu nedeljskemu 
dopoldnevu. Prvi polčas se je po 
enakovredni igri in nekaj priložnost-
ih na obeh straneh končal brez 
zadetkov. Tudi v prvih minutah 
nadaljevanja se razmerje moči ni 
spreminjalo. Nato pa so Smarčani z 
borbeno igro povsem nadigrali do-
mačine in do konca srečanja bili 
boljši nasprotnik. Odločilni zadetek 
srečanja pa so dosegli v 66. minuti, 
ko je Frangeš prodrl po levi strani, 

r Kopušar pa je njegov predložek 
prisebno izkoristil. 

ŠMARTNO: P. Pbdgoršek, Kralj, 
Kranjc, A. Podgoršek, G. Omladič, 
Frangeš (Mandelc), Deželak, Žalig, 
Kopušar, Nežman, F. Omladič (Kre-
gar). 

V nedeljo bo v Šmartnem gosto-
vala selekcija Uniorja iz Slovenskih 
Konjic. . . . 

ženo prejel v spomin na to 
srečanje ročno uro kot najboljši 
igralec derbija 

Za izredno bor-
benost pa moramo tokrat po-
hvaliti še kapetana Rusmira , 

Raukoviča in pa vrataija Vuko-
viča. 

Kolo pred koncem so nogo-
metaši Rudarja z 28. točkami 
na 11. mestu, v zadnjem kolu 
pa gostujejo v Vinkovcih. 

Novinaiji so za najboljšega igralca derbija izbrali Kustudiča, ki 
zasluženo prejema ročno uro in čestitko od predsednika Izvršnega 
odbora NK Rudar Dragana Rogiča. 

Nastopilo 
kar 27 gasilskih desetin 

Na pomožnem nogometnem 
igrišču v Velenju je bilo pretek-
lo nedeljo občinsko gasilsko 
tekmovanje. Tudi tokrat je bila 
udeležba izredna saj je nastopi-
lo kar 27 desetin iz vseh društev 
Šaleške doline, posebno pohva-
lo pa zaslužijo gasilci Šoštanja, 
ki so na tekmovanju nastopili 
kar s petimi desetinami. 

Tekmovanja se je udeležilo 
16 članskih in 6 ženskih dese-
tin, prvič pa so na občinskem 
tekmovanju nastopile tudi eno-
te civilne zaščite in starejši 
člani—gasilci. 

Po pozdravnem nagovoru 
predsednika občinske gasilske 
zveze Staneta Hudalesa, so 
gasilci začeli tekmovanje. Tek-
movanje je pokazalo, da so naši 
gasilci izredno dobro pripravlje-
ni za svoje delo, kar pa so doslej 
že ničkolikokrat doslej potrdili 
pri gašenju raznih požarov ali 
pri drugih akcijah. 

Člani so tekmovali v taktični 
vaji in štafeti, članice v vaji z 
motorno brizgalko in štafeti, 
enote civilne zaščite ter starejši 
člani pa vaji s hidrantom in v 

posebni vaji, ki so jo poimeno-
vali raznolikosti. 

Rezultati - člani: 1. GD 
Velenje mesto I. 847,7 točk, 2. 
IGD Rek Velenje 837,3 3, 
Velenje mesto II. 826; 4. GD 
Šmartno ob Paki 842,5; 5. 
Šalek 811,5; 6. Šentilj I 805,5; 

Članice: 1. Šoštanj 638,5; 2. 
Šentilj 1638; 3. Šentilj II 629; 
4. Šmartno ob Paki 626,5. 
Paška vas 613 in 6. TUŠ 572. 

Enote CZ: 1. TGO) brenje 
Velenje 909, 2. Gaberke 863, 3. 
Šentilj 861,5 

Starejši člani: 1. TUŠ 907, 2. 
Šalek 833. 

i kultura 
rekreacija 

Gasilke iz tovarne usnja Šoštanj so bile tokrat zadnje. Nič hudega 
bo pa drugič bolje . . . t « < • • . • • • • > • • • ' ^ > 

Komisija za rekreacijo pri 
občinski zvezi za telesno 
kulturo je organizirala v 
nedeljo med osmo in dvanaj-
sto uro trim kolesarjenje za 
staro in mlado. No, treba je 
zapisati, J a so mladi pred-
njačili. Vseh udeležencev je 
bilo 396, od tega kar 328 
moških. Starejših nad tride-
set let pa je bilo le devet 
žensk in 40 moških. Za 
skupno kolesaijenje se je 
odločilo le dvanajst družin. 

Najstarejši udeleženec kole-
sarjenja je bil Ivan Kovač 
star 66 let, najmlajša pa 
Lucija Ržen in Simon Peter-
žinek oba stara le tri leta. 

V E Č R I B I Č E V 
K O T R I B 

Za zadnjo veliko akcijo delavcev 
Gorenja na rekreativnem področju 
je značilno, da so v lovu na malo 
ribo ujeli manj rib kot je bilo ribičev 
samih. 

Med posamezniki je bil najboljši 
Bizjak s 16 ribicami, med ekipami 
pa je zmaga pripadla tozdu Galva-
nika, pred Zamrzovalnimi skrinjami. 
Letos pa je posebnost tudi udeležba 

.delavk, saj so se kar štiri pojavile ob 
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Za prvo, drugo in tretjo 
kategorijo predlaga Cooper pro-
gram za navajanje v kondicijo z 

upora6o teka, plavanja, vožnje s 
kolesom, hoje, teka na mestu, 
košarice in rokometa. 

M I N I M A L N I P O R A Z 
V prvem srečanju za končno 

razvrstitev v Slovenski rokomet-
ni ligi so rokometašice Šmartne-
ga gostovale v Ljubljani in 
srečanje z istoimensko ekipo 
i zgub i l e z rezu l ta tom 
17 1:6/6:6/. Minimalen poraz 

jim tako daje upranje, da se 
bodo z izdatnejšo zmago v 
povratnem srečanju ob koncu 
uvrstile na 9. mesto. Srečanje v 
Ljubljani je bilo polno zanimi-
vih preobratov. Najprej so 
Šmarčanke povedle s tremi 
zadetki prednosti, vendar so 
domačinke do odmora uspele 
rezultat izenačiti. V nadaljeva-
nju so Ljubljančanke zaigrale še 
bolje in vodile celo s šestimi 
zadetki prednosti. Toda igralke 
Šmartnega so s požrtvovalno 
igro vztrajno zmanjševale razli-
ko in v zadnjih minutah celo 
zamudile priložnost za osvojite? 
točke ali morda tudi obeh. 
Kljub temu pa so si s tem 
zagotovile lepe možnosti za 
končni uspeh v povratnem 
srečanju. 

ŠMARTNO: Tajnšek, Jeraj, 
Kolenc 5, Meh 1, Tajnik 1, 
Krevzel 5, Šmerc 2, Omladič 1, 
Gril 1. 

Povratno srečanje med ekipa-
ma Šmartnega in Ljubljane bo v 
soboto, 9. maja ob 17. uri na 
igrišču osnovne šole v Šmart-
nem ob Paki. 

POMEMBNA 
Z M A G A E L E K T R E 

V nadaljevanju ženske republiške 
lige je domača Elektra v zadnjem 
kolu zabeležila dve pomembni točki 
z zmago proti Libele iz Celje z 
rezultatom 47 4 i . Že prvi polčas je 
pokazal, da so domače igralke 
boljše. Ko so zaigrale res dobro, in 
vodile že s 13 točkami razlike. V 
drugem delu so popustile in celjanke 
so se nevarno prbiližale, vendar pa je 
konec tekme pripadal domačim. 
Najboljša pri domačih je bila Nate-
kova, izredno igro v obrambi pa je 
pokazala Breznikova. V naslednjem 
kolu igra Elektra v Pomurju, kjer pa 
nima večjih možnosti za uspeh, saj 
so igralke Pomurja 2. z lanskega 
prvenstva v super - ligi. R. N. 
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Kaj je Cooperjev test? 
Komisi ja za r ek reac i jo pri Z T K O V e l e n j e vabi vse o b č a n e 
na z a n i m i v o t r i m akc i jo — C o o p e r j e v t e s t — Akc i j a b o od 
11. d o 15. j un i j a na s t a d i o n u na j eze ru in t o o d 16. d o 

18 . u r e 

Dr. Kennet Cooper znani 
raziskovalec na področju teles-
nokulturnih aktivnosti, je več 
popularnih aktivnosti kot so: 
tek, hoja, plavanje, kolesarjenje, 
košarka, rokomet, itd. znan-
stveno raziskal glede na koli-
čino kisika, ki ga telo porabi pri 
izvedbi posamezne aktivnosti. 

Dobljene vrednosti je nato 
pretvoril v točke, tako d a j e dal 
aktivnosti ki porabi več kisika 
več točk in obratno. S tem je 
dobil točkovani sistem na osno-
vi katerega je izdelal program za 
izvajanje in program za vzdrže-
vanje kondicije za vsakega ki je 
opravil test funkcionalne spo-
sobnosti „12 minut" oz. 
„Coopeijev test". Ta test je 
zelo preprost. Izmeri se pot, ki 

jo opravi izvajalec z maksimal-
nim naporom v 12 minutah. 
Rezultat ga uvrsti v eno izmed 
kategorij, ki so vpisane v 
naslednji tabeli. 

ROKOMETAŠICE VELE-
NJA SO NA PRAGU VELIKE-
GA USPEHA. V soboto so v 
prvi tekmi za naslov slovenskih 
prvakinj v Predvoru pri Kranju 
premagale domačo ekipo z 
rezultatom 16:14, polčas 9:7. 
Rokometašice Velenja so skoraj 
vso tekmo vodile in so pred 
sobotnim povratnim srečanjem 
v veliki prednosti, saj jim že 
neodločen rezultat zadošča za 
končni uspeh. Čeprav so igrale 
v gosteh, pa so se počutile kot 

na domačem igrišču, saj je bi 
z njimi v Kranju kar bi 
avtobuse njihovih najzvestejši 
navijačev. 

Naše rokometašice s trener-
jem Francem Ramskubleijem a 
člani uprave na čelu pričakuje-
jo, da jih bo tudi jutri zvečer ob 
19. uri na rokometnem igrišči 
pri jezeru bodrilo kar največ 
gledalcev in jim pomagalo k 
njihovemu velikemu uspehi, 
uvrstitvi v II. zvezno rokomet-
no ligo. 
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vas 
obveščevalec 

Petek, 8. junij — Medard 
Sobota, 9. junij - Primož 
Nedelja, 10. junij - Marjeta 
Ponedeljek, 11. junij - Bernarda 
Torek, 12. junij - Flora 
Sreda, 13. junij - Anton 
Četrtek, 14. jlmij - Metod 

ZDRAVSTVENI DOM VE-
LENJE: 
8. 6 . 1979 od 7. do 20. ure dr. 
Maja Natek 
8. 6. 1979 od 20. dr. Janez 
Poles 
9. 6. 1979 do 7. ure dr. Janez 
Poles 
9. 6. 1979 od 7. dr. Peter 
Dovšak 
11. 6. 197.9 do 7. ure dr. Peter 
Dovšak 
1 1 . 6 . 1 9 7 9 od 7. do 20. ure dr. 
Dušan Logar 
11. 6. 1979 od 20. dr. Valter 
Pirtovšek 
12. 6. 197 do 7. ure dr. Valter 
Pirtovšek 

PRODAM VW 1300 letnik 
72, dobro ohranjen za 
62 .000 . - . Ogled v soboto in 
nedeljo. Gostišče Breznik Stari 
trg, Slovenj Gradec. 

ZAKONCA brez otrok iščeta 
stanovanje ali garsonjero v Ve-
lenju ali okolici. Vojko Lonča-
ri č, Makole 32, 62321 Makde . 

PRODAM Z 101 letnik 
1974. Ogled popoldan od 16. 
do 18. ure. Viktor Koren, 
Vmjačka Banja 5, Velenje. 

GS — PA LAS prodam. Infor-
macije po telefonu 8 5 0 - 5 4 1 ali 
8 5 0 - 1 9 3 . Habjan, Velenje, F. 
Foita 8. 

PRODAM Seat 850. Infor-
macije vsak popoldan, Ribič, 
Stanetova 49, Velenje. 

PRODAM dva kmečka vozo-
va, peč na olje, 100 m kabla in 
200 m plastičnih cevi. Vprašati 
v Zavodnjah 23. 

RAZPRODAJAM 1 letne ko-
koši — nesnice - bele težke -
rjave ter grahaste plimestke. 
Hranjene so z domačo hrano. 
Valilnica Vinter, Lopata 55, 
Celje. 

Režija: Alfred Varen. Igrajo: 
Pier Brise, Marija Versini 

14. 6. - četrtek ob 18. in 20 
uri OLD FEIERHAND -
nemškojugoslovanski vestem 

KINO DOM KULTURE 
VELENJE 

11. 6. - ponedeljek ob 20 
uri OPERACIJA OB ZORI -
ameriški vojni Režija: Leviš 
Gilbert. Igrajo: Timotti Boto-
me, Nikola Pedit 

KINO ŠOŠTANJ 
9. 6. - sobota ob 19.30 

ALEJA PREKLETSTVA -
ameriški znanstveno fantastični 
film Režija: Jack Smight. Igra-
jo : Jean Michael, Vincent, 
George Peprad 

10. 6. - nedelja ob 17.30 in 
19.30 HERBI ZNOVA TEK-
MUJE - ameriška komedija 

1 1 . 6 . - ponedeljek ob 19.30 
TIGER JE PRIŠEL - hong-
kongški karate 

13. 6. - sreda ob 19.30 Z 
MEČEM V ROKI - nemški 
avanturistični 

KINO ŠMARTNO 
OB PAKI 

8. 6. - petek ob 20 uri Z 
MEČEM V ROKI - nemški 
avanturistični 

12. 6. - torek ob 20 uri 
HERBI ZNOVA TEKMUJE -
ameriška komedija 

1 

8. 6. - petek ob 18. in 20 uri 
TIGER JE PRIŠEL -
hongongški karate Režija: Le 
Ce Nam. Igrajo: Bruce Lee, 

9. 6 . - sobota ob 16., 18. in 
20 uri TIGER JE PRIŠEL -
hongkongški karate 

10. 6 . - nedelja ob 16., 18. 
in 20 uri TIGER JE PRIŠEL -

hongkongški karate 
i 11. 6 . — ponedeljek ob 18. in 
20 uri HERBI ZNOVA TEK-
MUJE — ameriška komedija Re-
žija: Robert Stevenson. igrajo: 
Helena Hayes, Ken Barry 
« 1 2 . 6 , - torek ob 18. in 20. 
uri HERBI ZNOVA TEKMUJE 

ameriška komedija 
13. 6. - sreda ob 18. in 20 

Jgri OLD FEIERHAND -
'nemSkojugoslovanski ( f ve^t^rn 0 

Petkov večer 
Drevi, ob 19. uri bodo nasto-

pali učenci Glasbene šole Vele-
nje iz razreda tov. Boruta Lju-
beča: SREČKO MEH - violina, 
ob klavirski spremljavi tov. MA-
RIJE SKORNŠEK in kvartet 
Glasbene šole, ki ga sestavljajo: 
JULIJA GUBENSEK - flavta, 
SAŠA PIANO - flavta, SREČ-
KO MEH - violina in BRIGITA 
P A V L I N C - klavir. 

-

Preklicujem veljavnost spriče-
vala o zaključenem izpitu na 
trgovski šoli v Novem mestu 
1950. Jože Debelak, Velika 
Pirešica 5 a. M 

N E P R I M E R N A 
H I T R O S T 

Voznik osebnega avtomobila 
CE 123 - 693 Rado Bertoncelj 
je peljal 23. 5. 1979 iz Šoštanja 
proti Gaberkam. Ko je pripeljal 
v Gaberkah v nepregledni ovi-
nek, ga je zaradi neprimerne 
hitrosti začelo zanašati. Naspro-
ti je prišel pešec Oskar Lesko-
šek. Voznik osebnega avtomo-
bila ga je zbil, nato pa z zad-
njim delom vozišča trčil v be-
tonsko ograjo, od koder ga je 
odbilo desno izven vozišča. 

V I N J E N I N B R E Z 
V O Z N I Š K E G A 
D O V O L J E N J A 

Iz Velenja proti Šoštanju je peljal 
28. maja voznik osebnega avtomo-
bila CE 124 - 872 Milan Hojan. Ko 
je pripeljal v bližino gostišča Pola-
nec je vključil levi smerni kazalec z 
namenom, da bo zavil levo proti 
gostišču. Za njim je vozil neznani 
voznik, za tem pa voznik osebnega 
avtomobila CE 118 - 065 Šalih 
Paloš in začel prehitevati pred seboj 
vozeči osebni avtomobil, nato pa še 
osebni avtomobil Hojana, čeprav je 
imel ta vklopljen levi smerni kaza-
lec. Prišlo je do trčenja. Osebni 
avtomobil Paloša je odbilo v levo, 

nato pa je vozilo preskočilo jarek in 
udarilo v hrib ob cesti ter se obrnilo 
na streho. Voznik Paloš je vozil brez 
vozniškega dovoljenja in vinjen. 

V O Z I L P O L E V I 
Voznik kolesa s pomožnim 

motorjem Milan Stropnik je pe-
ljal 20. maja iz smeri Belih vod 
proti Šoštanju. Na rezervoarju 
za gorivo je peljal še otrolca 
Suzano Stropnik. Ko je pripe-
ljal v levi nepregledni ovinek je 
vozil po levi, nasproti pa mu je 
v tem trenutku pripeljal voznik 
osebnega avtomobila CE 123 -
664 Zoran Avramovič, zaradi 
česar je prišlo do čelnega trče-
nja. Milana Stropnika in Suzano 
je vrglo približno šest metrov 
naprej. Oba sta se telesno po-
škodovala. 

I Z S I L J E V A L 
P R E D N O S T 

Po Kajuhovi cesti v Velenju 
je vozil 22. maja voznik osebne-
ga avtomobila CE 113 - 419 
Jože Videmšek. Ko je pripeljal 
do prednostne Kidričeve ceste, 
se ni prepričal, če je ta prosta 
in je nadaljeval vožnjo. Z njego-
ve leve strani je po Kidričevi 
pripeljal voznik kolesa z motor-
jem Janko Martine. Prišlo je do 
trčenja, pri čemer se je Janko 
Martine lažje telesno poškodo-
val. 

POROKE: 
- Džuro KAMENICKI, roj. 

1950, delavec iz Velenja in Te-
rezija GALUN, roj. 1959, delavka 
iz Velenja 

- Milan KUHAR, roj. 1959, 
ključavničar iz Šaleka in Marta 
ZEP, roj. 1960. tiskar iz Šaleka 

- Milan KRENKAR, roj. 
1955, električar iz Plešivca in 
Marija HLADIN, roj. 1959, de-
lavka iz Plešivca 

- Miran GOLTNIK, roj. 
1956, rudar iz Topolšice in 
Anica KRENKAR, roj. 1959, 
tehnični risar iz Plešivca 

- Milan ZACIRKOVNIK, 
roj. 1957, mizar iz Gavc in 
Sonja MOHORKO, roj. 1958, 
vzgojiteljica iz Gavc. 

SMRTI: 
- Marija ŽEVART, gospodi-

nja iz Podkraj pri Velenju št. 
15, roj. 1897 

- MRVLJAK Ana, gospodi-
nja iz Škal št. 101, roj. 1917. 

POROKE: 

- Josip ZAMUDA, roj. 
1957, varilec iz Šaleka in Zora 
KUHAR, roj. 1960, delavka iz 
Šaleka 

SMRTI: 
- Ivan POGORELC, elektri-

čar iz Pesja, Uriskova 47, roj. 
1925 

- Herman SAMEC, radar iz 
Velenja, Šaleška 16, roj. 1944 

rudarsko 
elektroenergetski 
kombinat 

^ H B velenje 
DO P L A S T I K A 
K a d r o v s k o — splošn i s e k t o r 

Komisija za delovna razmerja pri DSS DO Plastika 

OBJ A VLJA 
dela in naloge 

1. V O D J A PRODAJE 
Pogoji: 
— najmanj višja strokovna izobrazba ekonomske ali komer-
cialne smeri, 
— 3 leta delovnih izkušenj, 
— sposobnost komuniciranja s poslovnimi partnerji, 
— družbeno politično angažiraa 

2. T A J N I C A D I R E K T O R J A DO 
Pogoji: 
— najmanj srednješolska izobrazba upravno administrativne 
al i ekonomske smeri, 
— 2 leti delovnih izkušenj, 
— zaželeno znanje tujega jezika, 
— družbeno politično angažirana. 

3. T O Z D KI G objavlja priučitev na naslednja dela in 
naloge: 
1. dela in naloge na ploičinsksm brušenju — 2 delavca 
Z dela in naloge na serijskem rezkanju — 4 delavci 

Pogoji: 
— da ni star več kot 25 let, 
— da ima odslužen vojaški rok, 
— da ima rešeno stanovanjsko vprašanje 
Priučitev je primerna za lažje delovne invalida in bo potekala po 
programu v TOZD KI G 
Kandidati naj vložijo pismene prijava z ustrezno dokumentacijo v 15 
dneh od dneva objave na naslov: 
Kadrovsko-sploini sektor DO Plastika 
Delo as združuje za nedoločen čas. 
Prijavljene kandidate bomo pismeno obvestili o izbiri 30 dni po 
preteku objave. 

Srečno I 

JSTe solze, ne čas me ne morejo potolažiti. Praznina je 
boleča, pogrešam te. Vendar spomin nate ne bo nikoli 

ugasnil. 

V S P O M I N 

PEPCI roj. KOPITAR 
poročeni LENART 

Cesta talcev Šoštanj. 
15. 5. 1978 je minulo leto, odkar te ni. Pomlad je na 
tvoj vrt prišla in čakala, da prideš Ti, usedla se na 
b d e č a tla in zajokala, ker te ni. 

Neutolažena sestra Marija 

M 

rudarsko 

e lektroenergetski 

kombina t 

velenje 
DO R U D N I K L I G N I T A V E L E N J E 

Kadrovsko-splošni sektor 

Komisija za delovna razmerja pri DSSS DO RLV 

OBJ A VLJA 
dela in naloge: 

F I N A N Č N I K N J I G O V O D J A 

Pogoji: 
— srednja strokovna izobrazba ekonomske smeri, 
- dve leti delovnih izkušenj. 
Kandidati naj vložijo pismene prijave z ustrezno dokumenta-
cijo v 15 dneh od dneva objave na naslov: 
Kadrovska služba RLV, Preloge. 
Delo se združuje za nedoločen čas. 

Prijavljene kandidate bomo obvestili o izbiri 30 dni po 
preteku objave. 

Srečno! 

gorenje 
n. sob. o., Velenje 

Komisija za delovna razmerja delovne skupnosti Gorenje — 
Interna banka 

oglaša 
naslednja prosta dela in naloge: 

1. R E F E R E N T Z A D O L G O R O Č N O KREDIT I -
RANJE 
2. R E F E R E N T K R A T K O R O Č N I H K R E D I T O V 
3. S T E N O D A K T I L O G R A F 

Pogoji: 
pod 1. 
— ekonomski tehnik, 
- 2 leti delovnih izkušenj; 
pod 2. 
— ekonomski tehnik, 
- 1 leto ustreznih delovnih izkušenj; 
pod 3. 
- končana srednja oz. dveletna administrativna šola, 
— dobro obvladanje strojepisja in stenografije 
Za navedena dela in naloge se zahteva poskusno delo v 
trajanju 60 delovnih dni. 
Kandidati naj pošljejo pismene prijave z dokazili o izobrazbi 
in delovnih izkušnjah v roku 20 dni po objavi oglasa na 
naslov: GORENJE TGO VELENJE, Kadrovski sektor, 
63320 Velenje. 
O izbiri bomo kandidate obvestili v 30 dneh po zaključku 

roka za prijava 

rudarsko 
elektroenergetski 
kombinat 

• • i ^ H velenje 
DO Rudnik lignita Velenje 

Kadrovsko-sploini sektor 

Komisija za delovna razmerja 
pri TOZD Gradbena dejavnost 

OBJA VLJA 
dala in naloge: 

2 G R A D B E N A T E H N I K A 
v 

Pogoji: 

- srednja strokovna izobrazba gradbene smeri (gradbeni 
tehnik), 
- 2 leti delovnih izkušenj pri operativnem vodenju del in 
pripravi del. 

Kandidati naj vložijo pismene prijave z ustrezno doku-
mentacijo v 15 dneh od dneva objave na naslov: 
Kadrovska služba DO RLV, Preloge. 
Delo se združuje za nedoločen čas. 

Prijavljene kandidate bomo pismeno obvestili o izbiri 30 dni 
po preteku objave. 

Srečno! 
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Napotnikova kolonija 
Obiskali smo udeležence šeste male Napotnikove kiparske kolonije — Med mladimi delal 

tudi kipar Peter Jovanovič 

Med našimi osmošolci 
Občinska zveza prijateljev mladi-

ne Velenje je organizirala letos že 
šestič malo Napotnikovo kiparsko 
kolonija Kolonija je bila 1 in 3. 
junija v Zavodnjah nad Šoštanjem, 
posvečena pa je velikemu kipaiju 
Ivanu Napotniku. Predstavniki ob-
činske zveze so izrazili zadovoljstvo, 
saj kolonija vsako leto pridobiva na 

kvaliteti Vedno povabijo k sodelo-
vnju tudi kakšnega kiparja. Doslej so 
na teh kolonijah sodelovali Janko 
Dolenc, Peter Jovanovič, Tone Sve-
tina in Aleksander Kovač. Ti umet-
niki so osnovni šoli v Zavodnjah 
darovali kipe, ki so jih izdelali. Tako 
je pred to podružnično osnovno 
šolo že bogata zbirka lesenih kipov. 
Razmišljajo, da bi na podstrešju šole 
uredili zbirko kipcev, ki jih na teh 
kolonijah izdelajo otroci Občinska 
zveza prijateljev mladine Velenje pa 
bo predlagala tudi, da bi k sodelo-
vanju pritegnili tudi risarje, ki bi z 
ogljem, tušem ali kredo risali motive 
iz Zavodenj in okolice. Prav tako pa 
naj bi učenci kiparili tudi v lignitu. 

V sončnem nedeljskem dopoldne-
vu, ko so učenci svoja dela že 
zaključevali, smo jih obiskali Vzdu-
šje v Zavodnjah je bilo živahna 
Učenci so se trudili, da bi bil njihov 
izdelek kar najboljši Opazovali so 
kiparja Petra Jovanoviča, ki j im je 
rad pc—igal z nasveti Malo smo 
nekatere zmotili med delom. 

PETER JOVANOVIČ, kipar: „Ma-
le Napotnike kiparske kolonije se 
udeležujem že drugič. Prvič sem na 

Rad jim svetujem. Nekateri med 
njimi so zelo nadarjeni. Večina le-
tošnjih kipcev ie izredno dobrih." 

BRONJAGABERSEK, likovni pe-
dagog na osnovni šoli Gustav šilih 
Velenje: „S skupino učencev sode-
lujem na mali Napotnikovi koloniji 
že tretjič. Rada prihajam sem. 
Učenci so navdušeni. Letos je tukaj 
ekipa učencev iz petega razreda. 
Kljub temu, da delajo prvič v lesu, 
menim, da je njihov izdelek kvalite-
ten. Učenci radi delajo na prostem, 
še posebej pa smo zadovoljni, ker 
pride vsako leto med nas tudi kak-

Kipar Peter Jovanovič 

njej sodeloval predlansko leto. Iz-
redno dobro sem se počutil med 
mladimi, zato sem takrat obljubil, 
da bom še prišel. Predlani sem izde-
lal kip horuk v češnjo, letos pa kip, 
ki bo posvečen Štirinajsti diviziji, 
predstavljal pa bo skupino partiza-
nov. Zavodnje so lep kraj. Prijetno 
je delati na prostem. Najbolj pa me 
razveseljujejo mladi. Vse jih zanima. 

Le še nekaj dni in učenci osmih 
razredov so bodo poslovili od šol-
skih klopi Mnogi jih bodo zapustili 
za zmeraj in se zaposlili. Drugi bodo 
nadaljevali šolanje na srednjih in 
poklicnih šolah. Mnogokrat so si 
želeli, da bi bilo konec šolskega leta, 
sedaj ko pa se ta hitro približuje, j im 
je hudo pri srcu. Posloviti se bodo 
morali od dolgoletnih prijateljev, pa 
od učiteljev, na katere so bili včasih 
tako jezni, zdaj pa spoznavajo^ koli-
ko so jih naučili. Seveda pa se 
učenci osmih razredov te dni najbolj 
pogovarjajo o tem, kje bodo šolanje 
nadaljevali. Nekaterim smo prisluh-
nili. 

Bine Rapše 

morali organizirati podobnih kolonij 
še več in ne le enkrat letno." 

Mala kiparska Napotnikova kolo-
nija je postala že tradicionalna. 
Učenci velenjskih osnovnih šol ter 
domačini Zavodenj so se nanjo že 
navadili in vsako leto nestrpno pri-
čakujejo, kakšen nov kip bo krasil 
njihovo okolico. 

Mira Tomše Marinka Zapušek 

Bronja Gaberšek 

šen kipar, ki nam svetuje. Ko ga 
opazujemoi dobimo do kiparjenja še 
posebno veselje." 

BINE RAPŠE, učenec petega raz-
reda osnovne šole Gustav Šilih Ve-
lenje „Včeraj sem prvič začel obde-
lovati les. Kar malo nezaupljivo sem 
se lotil kosa debla. Delamo skupin-
ski kip - kralja Matjaža. Pri delu 
nam je v veliko pomoč mentorica in 
pa kipar Peter Jovanovič. Prijetno je 
delati na prostem, zato menim da bi 

O T R O K P R I T E K E L 
P R E D A V T O M O B I L 

Voznik osebnega avtomobila 
CE 116 - 913 Friedhelm 
Krucken je peljal 22. 5. po 
Kraigherjevi cesti v Velenju iz 
smeri Šaleške ceste. Ko je pripe-
ljal nasproti Kraigherjeve 6, mu 
je z desne strani nenadoma pri-
tekel pred avtomobil otrok To-
ni Uranjek. Voznik osebnega 
avtomobila ga je zadel in g? 
telesno poškodoval. 

„NAŠ CAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, Velenje, Foitova 10, p. o. 

,,NAŠ CAS" je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 je izhajal kot štirinajst-
dnevnik „ŠALEŠKI RUDAR" , 
kot tednik pa izhaja ,,NAŠ 
CAS" od 1. januarja 1973 na-
prej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek (direktor in glavni urednik), Stane 
Vovk (odgovorni urednik), Jože Krajnc, Janez Plesnik, Mira Tamše, 
Boris Zakošek ter Niko Kupec in Dušan Lazar (tehnična urednika). 

Izhaja ob petkih - Uredništvo in uprava 63320 Velenje, Foitova 
: 10, poštni predal 89, telefon (063) 850 -087 - Brzojavni naslov: 
Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 4 dinarje, letna naročnina 180 dinarjev 
(za inozemstvo 360 dinarjev). 

Žiro račun pri SDK, podružnici Velenje 52800 -603 -38482 . 
Grafična priprava CZP ..Dolenjski list" Novo mesto, tisk tiskarna 

,.Ljudska pravica" Ljubljana. 
Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 
Za ,,NAŠ CAS" se po mnenju Sekretariata za informacije izvršnega 

sveta Skupščine SR Slovenije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. februarja 
1974 ne plačuje temeljnega davka od prometa proizvodov. 

M A R I N K A ZAPUŠEK, osnovna 
šola Anto Aškerc Velenje: ,,Vedno 
smo si želeli, da bi šolsko leto čim 
hitreje minila Sedaj pa je težka Za 
vedno zapuščamo osnovno šolo, pri-
jatelje, sošolce, učitelje. Težko je to 
slovo od šole, težko se je ločiti od 
šole, ki je v teh osmih letih postala 
skorajda moj drugi dom. Šolanje 
bom nadaljevala na pedagoški gim-
naziji v Celju. Ravno danes sem 
izvedela, da sem na to šolo sprejeta. 
Zelo sem vesela, saj me ta poklic že 
zelo dolgo veseli Želim, da bi otro-
kom pokazala pot v svet, da bi j im 
šolo in življenje prikazala v pravi 
luči, skratka rada bi dala otrokom 
to, kar so meni dali učitelj i" 

D A V I D RAVNJAK, osnovna šola 
Biba Roeck Šoštanj: „Komaj smo 
čakali konca šolskega leta, sedaj pa 
smo žalostni. Kar nekako bojimo se 
poti naprej. Doslej nas je vedno 
nekdo vodil, nam kazal pot, sedaj pa 
jo bomo morali sami iskati Ze ko 

David Ravnjak 
sem bil mali deček sem občudoval 
lepe stavbe, zato sem se odločil, da 
si bom izbral poklic gradbenika. 
Vpisal sem se na srednjo gradbeno 
šolo v Celje. 

Brigita Ograjenšek 

BRIGITA OGRAJENŠEK, osnov-
na šola Karel Destpvnik Kajuh Šo-
štanj: ,,Slovo od osnovne šole je za 

slehernega izmed nas težka Tolik 
časa smo bili skupaj, da se je to" 
ločit i Sedanje bom nadaljevala 
srednji administrativni šoli, kai 
sem se že vpisala in sem sprejel 
Prvo leto ne bom prejemala štips 
dije, če pa bo moj uspeh zadovol 
jo bom drugo leto lahko dobila.' 

Bernarda Lukič 

BERNARDA LUKlC, osno« 
šola Veljko Vlahovič Velenje: „Li 
sko leto smo na naši šoli prešli i 
celodnevno osnovno šolo, kar 
prineslo mnogo novega. Učenci i 
jih razredov sicer nismo bili pre* 
navdušeni, saj so bile spremeni 
tako velike, da smo se jih težk 
navadili Mnogo lažje je bilo 
učence nižjih razredov. V Si 
osnovnošolskega šolanja sem do 
vela mnogo lepega, nepozabnep 
zdajle bi raje šla še enkrat v osnovi 
šolo kot pa kam krugam. Šola 
nameravam nadaljevati na gimnai 
Delno zato ker se za svoj bodi 
poklic še nisem odločila. Veselil 
delo učitelja telesne vzgoje in 
bom morda po gimnaziji vpisalti 
šolo za telesno kulturo v Ljubljaii 

Tako razmišljajo nekateri osa 
šolcl Slovo od osnovne šole pa je 
večino težka Težko je slovo 
prijateljev pa tudi od učiteljev. Ti 
ka je pot, ki jih čaka, saj si jo bo 
morali sami iskati 

NEPAZLJIVI PEŠEC 
Voznik avtobusa MB 130 

394 Martin Podpečan je pel 
22. maja po regionalni ce 
Slovenj Gradec-Velenje, v sn 
ri proti Slovenj Gradcu. Ko 
pripeljal iz naselja Paka,je za 
prehitevati traktor s priklopi 
kom. Opazil je na levi stia 
vozišča skupino pešcev, zadri 
ga med njimi pa je nekoti 
zanašalo. Ko je avtobus pri; 
ljal do tega pešca, je ta zakrili 
rokami in udaril po sprednja 
levem delu vozila, tako da p 
zaradi tega odbilo z vozišča d 
travnik, kjer je obležal telesni 
poškodovan. 

V f i l f i n i f i nudi veliko izbiro P O H I Š T V A 
vseh večjih jugoslovanskih proizvajalcev 

OPREME ZA VAŠ DOM v blagovnici S O D O B N A O P R E M A 

Tudi v okoliških krajevnih skupnostih naše obči-
ne se ne morejo pohvaliti z najbolj čistim 
okoljem. Nekdaj čisti potok Lepena je sedaj zelo 
onesnažen, saj je v njem mogoče najti raznorazne 
odpadke. 

Precejšen d d Velenja, ki je namenjen za sprehaja- y f e c r u Slovenj Gradec so ob letošnjem občinskem prazniku bogatejši za nov proizvodni objekt, 
nje, smo zabetoniiali, namesto, da J>i uredili katerem bodo med dragim izdelovati neijavečo mlekarsko opremo. Prvi izdelki - hladilci mleka; 
zelenice. No na te betonske ploščadi smo name- zbindnike (na sliki) so že na trgu. 
stili cvetlične posode, v katere pa ne posadimo 
cvetja, temveč raste v njih le plevel. Vsaj nekaj 
zdenja! 


